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ntn are reported ia Section VII, .é/
topthu- ﬂ.th luokgrmd Mmatim omming uold and opem t8

It I.- pontod ont that the br.tet enly covers developments @ = . - .
thronch W 27, 1950, incorporating therein the most pertinent recent TR

- development, namely, the identification of Harry Gold. However, e
arrmgmtn have bean made to keep information comcerning subssquent .
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RMONT MADE AY . DATE wHky PERIOD POR WHICH MADE | REFORT MADE BY ) - D
mvuumqu - Al 6/22;1/5/50 | d, JEROME MAYWELL ceb
wnonuorrm ) S mmeigiatt v

R St "’ M‘"’" l-rS- Jhm PARKS I\iLhLSOH and ir. Fr....JJl‘.RlC TP e
) , ' _de HUFFRAS knew FUQS, but could furaish b -
=i’ no pertinent information.- De HOFFEAN .- wivw-foiw "o )
B “*7 denied ¥nowing FUCHS prior to time he - 7 o
Sl came to Los Alamos or that he-had any- - . o o v
VT oE " thing to do with FUWHS being bxdught, - - -~ <
" to Los Alamos., He did suggest, .along

m.th others, that FUCHS be invited to o

. sttend first declassification meeting im

' ‘.i‘ashmgton, De:Ls in November 9h7. .. . |

| E T /‘ oo AL INFORMATIGN CONTAINED
B R - . HERE!N i3 UGJ‘{:LHCD!HED

_ Lrs. JLAII PAR on, 4395 Fa.u‘way rive, Los namos, New
Msxico, advised on June 1Y, 1950, that she ,l:fd ¥nown subject FUCHS while
he was at Los Alanmos as a member of the British Mission., 5he stated that -
she was teaching in the Los Alamos Grammer Schoolsat that time and one of
her students was the son of Mr, and ¥rs. RUDO FRIS. She explained .
that she had tz go psst the PLIERLS' home on the way to school and that

ashe end EV INE were frequently asked to stop by the FEIERIS' home

for tea,  She 'also advised that on two or three occasions she had been :

invited to the PEIERLS' home for dinner and thet FUCGHS had been there on =

each ot these occasions. After one of these dinner parties she sttended

a danck in ohe of the dormitories with FUGHS,  She stated that she recalled

seeing FOCHS on the dtreets, in the cafeteria, and st other dormitory i

parties, but thet stie had had no otherklose association with him.  She o
duiged that she d1d not know who FUCHS! close asaoclat.es were st Los O

1 . Los
" 1 - San Francisco (Info.)
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E -} 1 - Washington Field (Info.)
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Alamos other than the PEIERLS and that she knew of no trips that. he hed
made oway from Los Alamos. She described FUGHS as ¢ very quiet person’
who never, to her knowledge, dzscussed h:l.s owmn background or politlcs.

Mr. FRLDER% OFFLAN » Alternate .ﬂsslst.ant D:.rector for ‘ieapon
Development, advised 5, 1950, that he had come to the Los flamos
Project from Harvard College in about January 1SLh. He stated that he

was agsigned to the Fhysics or P Division and that he did not believe

thet FUCHS was at the Los Alamos at that time. He advised that he knew:
nothing ebout FUCHS prior to FUCHS' coming to Los Alamos and did not know
who might have been instrumentzl in bringing FUCHS to Los Alsmoa. He

. stated that he dld not recall when he Lirst met FUCHS, but beiieved that .

it was probably several months after FUCHS arrived at Los &lamos. He™
explained that FUCHS was in a different division from the one in which
he worked; that FUCHS wes a top physicist at that time, whereas de HOFFLAN
had just left college and held & relstively minor position; and that they
did not belong to the same social circles. He stated that he had had
practically no contoct with FUCHS at Los Alemos until a few months before
FUEHS returncd to knglend and that during these last few months they had
had some contact on matters of declassification. De H(FIFUAS said that
“he knew of no close {riends that FUCH§ had at Los alamos and that he

¥new of no associates of FUCGHS other than the people with whom he worked
at ios flamos. .

De HOFF‘NnN continued that he had really gotten to know FUGHS
after FUCHS! return to kngland sfter the war when they met at declassi~
fication conferences held by kngland, Canada, and the United Steates.

He stated that he and other members of the Los Alamos Scientific Lab-
orstory had specifically requested that FUCHS be sent es an English
yepresentetive to the first declassification conference held in Washing-
$02, D¢ €. in Hovember 1947. He stated that this ‘was done because of
FUCHS® work at Los /lomos end that he seemed to be ope of the logical
persons to ropresent Englend at this eoaference. He advised that he
re@adled sceing FUCHS at this conference, but that he xnew nothing of
his act¥vities in this country during this visit to the United States.
Lfccordung to de HG¥FL N, the British representatives were not given a.nar
new information et thls or lnter duclassification conferences.
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occasions, that on none of tnese occasions,nor at the declessification

conferences FPUCHS ever dot: anything wh:.ch' might arouse susplcion
that he waé’ urnishing informetion to the mussians,
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De Hcm.m stated that. he had seen FUGHS in England on severaI



" ADMINISTRATIVE PAGE

;’?;.;r‘eau letter to w.ﬂ‘3.1)\:1--1uerr.][ue dated 6/8/50, ‘ .

e 4o~ B S e
. T e * - -t
~ N . .
. ey -
‘ R e -
. - .- - -
P e e e T -
i - 2l B . )
. A7 .
- '\vt. -~ B b--
. -
. -
f
[ .
H + ER— 3 - -
" * -
v
~ -
f
-
.
1
¢
. .
.
L]
-
-
; u
.
hoay B . PR a i
. .
i x
. g
r
. A
- oo -
1
* oo
. .
", =
P -
’
1_ ~3~
i
H
T—— T et ey A - e - A -
- - - PR - - - PR - -

= ¢ eyt e e, gy,
)




LTI

A

pa e

e

I

5o M

" pirector, ¥EI

‘& Fulbright scholarship! .

tranapired botwoen OMSON and tha lmerica.n nnbasay subgequent to the arreat i
- ?K_ i - (s] -\rnu._..,____“___imm:/:”_
mdo available r

W A L1

ERCE TSR [l

ON CORTAINED

CLASSIPIZL &

-WHERE SHORNOTNRRY 152,

WRORMATT

ALL
: NEMZTN 15




el s b R s o B O L, La % S U D D T e ST Sk e Ll A B DA

" With regard to wha.t tranupirod bet.m OORSCH end the Lmerican m’bauy
subsequent to the srrest of FUCHS, this is to advise that information ap~

" pearing in the files here has previously been discussed with Mr. Mallory

" Browne, who handles the Fulbright scholarships for the American Embasey,
and available information has already been tomrded to the Btu'aau by ca.hle
by Bpec:l.al Agent Lish Wrdtson. ‘

Another minatim was ma.de of tho Enbaasy file on oonsw and .'m—
formation appearing therein, which has not previously been forwarded to thn
Mbnreau, has now been photographed. Two fiilm packs, containing undeveloped
negatives of the Embassy correspondence on GORSON, are attached hereto
for dweloping by tha Bureau.

;“-




e,

RN

ot

oA
AR, RRIeN

b3

R
R ‘l: ;'&f"y“_
R




4:750 (Rev. 4-17-85) " "~
P 8. XXXXXX
: XXXXXX

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
FOIPA DELETED PAGE INFORMATION SHEET

. Page(s) withheld entirely at this location in the file. One or more of the following statements, where
indicated, explain this deletion,

{J  Deleted under exemption(s) with no segregable
material available for release to you.

Information pertained only to a third party with no reference to you or the subject of your request.
information pertained only to a third party. Your name is listed in the title only.

3 Documents originated with another Government agency(ies). These documents were referred to that
agency(ies) for review and direct response to you.

————— Pages contain information furnished by another Government agency(ies). You will be advised by the FBI as
to the releasability of this information following our consultation with the other agency(ies).

!- g Wthefollo ing reason{s); /ﬁ /m W
/ V .

v v

] For your information:

ing these pages:

wm number i r refe
foll (; j"«be ff' ??Eej‘gi refl /rznﬂce

XXXXXXXXXXXXXXXXXXX
DELETED PAGE(S)
NO DUPLICATION FEE
XXXXKX FOR THIS PAGE
XXXXXY :
XXXXXX

FBI/00S

T e Lt mwem M mtn pgermes s e meais e A g b e s e 4 e g e,




£
L.
- L N . B -
2 N g i Ry g v e Vome -
'-n'ﬁf?.i;ir'"-’ a-ég—“" e Fenbiileet
. [ e ) . N

5

Iy 4

ot

infapmation Li 146 files in trder that the |
 ageinat fts” indices snd give oonside
ryieing kin soncerul h-% fg

redl

e o A b g e 2 = rm P AT e v A - e . e e . e




4-750 (Rev. 4-17-85) (3 | {""“)
. ’ KXXXXX
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
FOIPA DELETED PAGE INFORMATION SHEET

._Q_ Page(a) withheld entirely at this location in the file. One or more of the following statements, where
indicated, explain this deletion. o

W under exemption(s} ‘é / with no segregable

material available for release to you.

1 Information pertained only to a third party with no reference to you or the subject of your request.
{1 Information pertained only to a third party. Your name is listed in the title only.

{3  Documents originated with another Government agency(ies). These documents were referred to that
agency(ies) for review and direct response to you.

——— Pages contain information furnished by another Government agency(ies). You will be advised by the FBI as
to the releasability of this information following our consultation with the other agency(ies).

—  Pagel(s) witbheld for the following resson(s):

[T1 For your information:

L

\B/Theﬂ'ollowing number is {0 be used for reference \?&udmg thege pages:
LS~ S80S - )00 ¢ 2enelovicte

e

}$0.4.0.0.0.6.0.0.0.0.0.0.0.4.4.¢.9 ¢
DELETED PAGE(@)
NO DUPLICATION FEE

XXXXXX FOR ;;Eg PAGE
XXXXXX

oL/ DOS




_ﬁu;;ﬁiaOr%l—myzﬁ/ ‘ ‘ 3

1 Beferences -
—_Bubversive Ber. -
.._..._.Ilain File .

S o S M i A,
e IIE e S B R

RSN LI .
R ' . * - >

) Np 'B_g\._lé"uus X
- ' ‘ o

- o 2 T

Initialed




ivai ] hmruoniort ook yg us )
.‘ﬁuptdmmhﬂeonmhudn
& Jonire opmul & Selephone. extension. - )
-bz:nn 1 mﬁnmwmcmuuomu'
Kings Corte, 119tk 418 ¥ (Mres Kuturs) UN-~4-6640..
1muhhdthtthhutrynﬂuﬂthhmaddnu¢m

. Joatroll of Xellex and that Ahe nasie lu#m reforred te mu
’inntu-y, hened] "beldm thi . nqm ‘natation “Nre,




v ekl L B i e Py B’ e Rl bl —

B e

e el il fpay el g o AT e T e Wi " TN A, P Sl T et e B Tk e - Rt AR R 1

]
i
?
!
4
;.
.
4
y
1.

a
4

mm.mu
"y %ﬂﬂ OF JUSTICE

: tmmmns St'm“

k4

TisETTING

ﬁlfe J‘f‘!!

a M Y .




g

%, U8 CEPARTMENT OF JUSTICE
" COMMUNICATIONS SECTION .

Fomn T

T e ree

i
LA

A e L [PEY
S WS LR




L T

7.

e

wrYy

" badr) was used, It mhicin several days before we sver bad any direct or - -

.- Office Memorandum - vsiten states coverwment

o ?nou :“‘"“*: .“n.- 'f-{.— < v (‘S __* : % :
1 e Yhenrs im0 s 0 CAISE | P

& =% We were able to srrive in England initial appearance v
27 8t the Bmbassy and initial contacts wi w& contact with - -
- press representatives. The following mo > saturday, at the breakfast
.+ ;. table an anclent and flattering photograph of mine appeared on page 1 of _J/.
:7i:; .the London Express. We had mot béen previously contacted. Mr. Cimperman
%~ later lesrned that Percy Hosldrs of the press, who had visited Washington &
- . year or so 2go had been furnished, while in Washington, a number of photogr
of Bureau people with soms biogrephical dats. One of these old photographs

..+ . indirect conmtact with the press. We went to and from the prison for the inter— - =~ -
... Yiews with Fuchs in a closed, ummarked van and early in the week there were a oo
71 Dumber of camers men observed gjai ﬁls nsar the entrance gate, The
. idea of the van was the idex o lﬁ:;;@ﬁs » Shortly afterward they deg
"~ & seriss of telephone calls while re st Cimpermanfs office at the Embas
. and the only answer given at any time was that it was our purpose there to - . -
- interview Fuchs and that our initial interview was on Saturday morning, May 20, "™\
© 1950, No other comment at any time either as to procedure, as to when Puchs ~ © "
-~ was to be interviewed, who was with us, our plans for departure op how = «w=eHarsiyd
frequently we would interview Fuchs, or whether we were using lie detectors, or
 moving pictures was made at any time in any way, directly or indirectly. It-was
very plesasant that the British correspondents seemed to be understanding and R
- _were nol insistent, One afternoon, upon returning from the prison, we arrived
that the office and there were 3 newspaper reporters present. We saw them but
3 zade no additional comments whatscever, except in answer to onme question as
0, whether the FEI used 3rd Degree tactics. They were informed that American
s} Jchv was founded on the English Common Law and this should be smple to acquaint =7
Qhem with our procedures. They were told that, since we wers guests of the . o
: goverment, 1t would be unbecoming for us to develop & thesis on this point er v “FirHd
hny other and that seemsd to content them, On the afternoon of our departure, =~ %
yhere was a young Hritisher, who waid he represented AP, who asked us for anqy - - =
stements, At the time we were chscidng in with the airport ticket office dll
informed him that it was obviously true that we wers preparing to d . b2t

) Se made no 7!;!;0:- comment.s in anawet to several ‘other questions. = A /if- L:;: N
"‘ : SR E a; RS ST e -
< R ?l_.le,pnfy * prosg representstives in additien to the imitial 3 ,gﬁ-pgh ‘

) saw at any time were Mr. Hoskins who wae [flundshed no informstion at all amd ~<t5&: =

= Mp, Milks, with AP, who stated that I bad interviewed him aa an spplicant &m /. .- -

© . Chicago.ge# too mAy years 8go. - At no time did I talk to any representative = '
- of the press by telephone or in person without Special Agent Robert J» lamphere -~

being with me and on most occaslons, Mr., Cimperwan slso was present, Thers ~ '~ -
ws not ever Any intimation &s to whether Fuchs'was or mes mot talking andno = -
other informstion other than as above-described-ihat our purpose was o interview
'~ Puchs and we had our initial interview idth him on the 20th, was given to ug“dda;/
. S+ W paver published ) _ L
™ ‘ A e Lqpee T il gt S

¥ ’ . ) FR 1 ‘! LI -
»i ‘l_:' . i é’b.‘.‘:?’(g 2351708




£ . S "
k .
3 B L. T R o R
% Hsmorandmn mr the Director
‘ T . “ e e ":Z":‘ =T .,.'f' "."’.‘ '. . e

o N R B o _
xq F .

predictod the 1nterv:lm would begin some t.;:he !ollmcing week and t.hey e Sl

would be disinelined to refnte thoir own predict.ions. : o Loode BT

ST T vee very pleaaant to noto t.hat. ‘the British eorresporﬂents ‘wers not
pe:‘sistaub and seemed to understand our position and did not apply any usual /-
. New York or Chicago-type pressure, The 3 reporters whom we saw, of course, had
... nothing to publish in their pmpers and nothing appsared as a result of owr
<7 . seeing them, but one of them was good emough to call Mr, Cimperman 3 days 1a.t.or
- and express appreciation to him because we had agreed to meet them. It was a
T very pleaai.ng relationahip in eontrast uith m USA report-ara. R,
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‘ﬁ Gmsral E.teotric cm:r;sany, ad-rised "ha;" a- seo.r . .02 nig reoorda .
:l.ndica'be that HARRY GOLD had ever wisited or requested psrmiaaicn
'bo 'ﬂ.ait tha faoilities of ‘kha M:omm Pcwer Laboz-gtory 8t SGnenaota.d”

. MK SE&RPE Reaopt on Deak Office Service D,'p.vision, G. E. companaf, _a.dvie;ed ’
‘. that they msintained wpemnmt record of vieitors to the main plant of

_the @. B. Co. Photographu of EBBRI GOID were th.'.bitad %_SEARPR wéthcut '

: w:‘g}sﬂ "“«1 X 'ﬁm
xxeo‘h-onioa Diviaion

’ '-z-,! oy v'i;’n@ wr i & «x‘*.;.v«;,s. q,", Seipn
{: f’;-"fuu 52 Tog Fils rarlests A1 A
field diviaion, n.nd t.his caee is ‘beifng

: Z::Z',&I'Uu;mn.oz
G- Burm (68-58806)
< Few York' (65-15136
2* ‘Boston (85-3819)
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. The’ puposy 5 this menorendum 15 £o bring $o yous attention the -
u.tttohad Swmary m-tot whioh has been prreparod rogarding ﬁnﬂ. Julim Lo
!h\u Puoha el R A P e 1 B . -

Lo !uuary of Puota, J‘nrhdi.ot'.lon, Colhborltion with British
S 1le  Pushst Buekgrouml, Relativea, Aotivities, Proumtion
a 11l Peots Concerning American Feplonage Comtast, = .° =~ :°7" ™ ™
§ IV, Pucha' Soientifioc Xnowledge and Disclosures to F-uum .
" Ve Fuchs? Bspionage Gontaotl Outside United Statu. €u

4 Vi, Dissentmtion, _ , " Declassify
, ' ,z_% ¥
The first section hu beer started with a lympaia of faots vrhi.ch -

lefly smri:n\:tu hportmt facts donlopod to dlto. -;--fj;v Friodarite B

X 3
on is d:lrocted to the fact that tho informstion from - f'?e_f:
been set forth in detail in the brief, and, as you know, 6%
has not been given any dissemination by us, being received .
o under agreement that it will not be disseminated, rhor. is also contalved im &5v.ii
the briot highly oluliti.od womtiun rcht stamie omrg dmlopum:c. £

“In tha uotioa lntitlcd %Collaboration wi M-8 w] : %
T I.‘H.on dul!ng with the over-all aspests of our oo tion has 'bun nt '
.. . forth. Igoidents such as the Lord Fortal affair were not set forth, and
T dir:torhd fress sccounts desling with slleged activities of FBI Agontl in
- #ipey.  Britein which have no baais, ip fast, bave been i ol SRERET :
Q‘., ,.,“" %Qr@&:\%% i A J.:}a:g ¥, Fel R P &'5“‘-‘:‘; mw&i e
vy .o <X i The seotion dealing with our investigation to identify Fuohe! Anr oan . -
~- 0 esplonage contact, by sscessity, las been sumarised to a oonlidonbh c:bo:rh
=S becsuse of $he mmserous polnbh Suspects sonsidered, However, this luﬁoa L
.l does detall’the scope of owr investigative efforts. At the presemt tine, w8
© will be Tobted, the lnvestigation to identify Fuchs! canmtagt in thil*m
Y 1s primarily poigted at Ab rothman and his various u:oohhn :
I . prl.uipﬂ: Dr 18, :_m thi oomoﬂon. ynur attmtion is dirwtod h tb 3




7 and lpooif:luny %o the material sppearing on Puges 72 and 75. You t:lll‘:'
"note therein that there hn beent sstablished the interest of Brothman inm -

1nduatru1 proeu s theory Thermal Diffusion of Geaes.

sad 1in our nttqmpt | ﬁ}&:ht il “’.

!’on will aho rote in tho uterid. ut forth in tho briar oonoornin;

) " Abreahsm Brothman that instruotions have been issued to interview hin and

| yarious of his business assoclates, It is contemplated that thess 1hter-
_ _vian will tm phoo on !ay 12 or on D.y 15, 19604
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Thers is attsched for youwr oonsideration and use c'm-y Brief oa

" firat ocnorets 1 have utabuam\ 100PY; : o \/3 l
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o oy Tork Gttice 18 requemd to farnish this office with -

Vs photogrigh of KLAUSIFICES and his sistar, KRIST EMAN, to be e_ua-

L mxmmmum.ndmdmmmummmpubmiw

m;immthom%em,hcthoughtorthommthnthohadknmh- ...‘.‘

-,_Gmm:nlﬁjenteoﬂ-dmtuaochhthetwubeingthoamindiﬂd-
uals, He further stadéd that he did not r.oogniu the 4Blmﬂ*.ogrnph of - .'1_:"';:‘

 KLAUS FUCES which ‘W o o

; '« Wcimdulhtodthﬁﬁnmmbknctinﬂlm
gtro.vehd around with a blonds girl who could have been sither his -uw.-
or his girifriend. Upon receipt of the requeatad phetograph:, FRANCK '
wmummmwumm@amphudemorbothm

u-—_..,

.‘.morpontod into a report. 7 Ly R

. : m.mmms,-»m.aumu:m@wgo,
hnbeenintervimd snd hes been unable to furnish any pertinent infor—
mation, mdouﬂldthomuwinotlra.wsmlboincludedin /g,.,

. . nport‘ .‘ : ;:v .;;i = g ‘t B pee -:?:‘; ;:1*- ﬂ
Arrmrnwmon .
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P Ojﬁce Memamndﬂm . UNITED STATES GOVERNMENT-

: g LoT0 m mnzca Q‘l‘lm'y e ...u...i_:i;:.m;m July 10 1950

g m..’!'.:_j 5. V¥ 200w 3'/ - i

,,,,,, . It -:111 bo rocaned that, as provioully roportad, _y
" hames  of Tlaus Puchs and his brothor, Gerhard Fuchs both appsared o, T
"4in a captured Germsn dosument spparently prepared by ths German - ....,t
8eourity Police in the Spring of 1841 prior to the invasion of
Russine. The names of both Klaus mnd O6rhard Fuchs were each - == i'a;:
mooapnniod by the nohtion "RSHA~IVAZ, Gestnyo Fiold otﬁoo. nol.

v

R SRR A tmshﬁon soscmpanying & moranﬂm dctcd ey 24, e
e T mo. from AFPSA-254 (Ao W. Foley) to Mr. C. ¥, Hannrich, entitled = - mi.
S "Forwsrding of Dooument on ths Organization of the nsm,' csontains iy -

T T an explanation of the meaning of the symbol "RSHA-IVAZ.® According .
O to this translation, RSHA stands for the main office for the seourity . .--%i::
- " of the Reich, The Roman miumerals IV designste the partioculsr bureau LY
. that was responsible for the “fight sgainst the enemies of the State.™ - .

© Group A in this Bureau had wvarious sub~sestions designated Referats -~ = -
1, 2, 8, 4 and 5. BReferst 1 dealt with Communism, Marxise, United  : -
Front, 1llegsl propsganda. Referat 2 dealt with the’fight sgainst oA
sabotage, defense sgainst sabotege, matters pertaining to forgeryl!
It will be noted that the symbol following the names of Klaus and

- 77" Gerhsrd Fuchs relates to this sudb-seotion of Group A of the ?ourth
e Buresu of the Offioe for the Security of the Reich. .

R '
I e ot s e m forogoing ia submitted lohly for tho purpou of LRI
malcing th;l- a mstter of record in the Richs file. TR
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COVERING INTERVIEWS WITH -
KLAUS PUCHS IN LONDON, ENGLAND
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' Intrnmtim S
Log of Interviews \rl.th !‘u.chl
Place of Interview - “
Initial Interview with l'uchl R
1dentification of Earry Gold'a Photw
Background of Fuchs, as Furnished by Eim .- }
Communist Affillations and Motivation ERR
Initial Toplonage Activities of Fuchs in England
Inptractions for Contimuing Beplonsge Activities !.n U.S.L.
First Contact for Xsplonage Purpoees in U.B.A. '
Subsequent Meetings for Bsplonage Purpoges in New York Gity
Fuchs! Transfer to Los Alsmos 4
Baplonsge Contact in Combridge, Mass., February, 19'&5
Eeplonsge Contact in Bostony Mass,, February, 1945
First Sante Yo, X, Mex., Eeplonage Contact, Juns, 1945
Second Sante Ye, ¥, Mex., Bsplonage Oontact, September, 1945
Information Furnished by Fauchs to Egpionage Contacts
Yisits Away from Places of Regular Asaigment ﬁhﬂe in U.8.4.
Subsequent Tspionage Activities in England |
Fuchs! Visit to U.S.4. in 1947 : )
Close Acquelntsnces and Associates of mn- in U.8.A.
.Helationship with Isra.o‘.l Halpar.’m :
Miscellansocus
Ligt of Exhibits
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o Muopportmtym mminmuumhtbm

inmtess [The transportation to and from the place of iwprt

Imotiiss s

- a7 - N
X -,v--a;"::«: Rw‘-.- N - el aag.;,. 5

' ’Ma ;M,ah&..u-'.-.

'luﬂ" R i
. g Rl o e DA“! n ‘, 19” = £ 1
Pxou ' f _. l.. {’ l- ", . A-—'i "-;‘;;. 1 . . - .:;
o ' mxﬁ az: r” e e
.. SUBJECT: FORKLTION CD -3
Lol Bmm 15 wcmssx?zum ,__,*'"""‘-
EXCrre WHERESHon 5 o 3
C hmﬁvﬁhmn;mmmun, e Friday, e -
My 19, 1950, and in the afterncen made imitial centacts with munhthu | A
=S¢ At that time, ws were sssured that we would have saccess d¢ - —?

rriev Fuchs wnder cenditions which they believed would be sstisfuotoiy %o us,
and they pointed eut that some considsration should be given to the administretive °
routine of the Prisen where Fuchs was incarcersted, Mr, Jawe ,ampx-nm-
stive of MI-5, inforwed us that he considered Fuchs te be ssed of & split -
porsonality, that Fucks considered thst oms part of this personslity was good, and
the other had been cexpletely at fault, Bs used the word *schisephrenia® in
descriting his sstimate of Fuchs' split personmality, He expressod himsslf then
wmmumawmntmmu.mumymnmmu

L)

T TR L.
Mﬁ'&h&w»&i&&&.&» “s{-'is. i =.-'s'.;-

and Bussis; and he intended to de so im his espdonage astivitieses Subsequently, he
modothisldhomtotbcmuﬂﬁmm, and was now in & stete of

. mind to de whatever he reocmperse for what he had done and which b .-
Tealised had been wrong Luz"' TP T S S
| Mr, Dick White, an at:m of n-s. 80 referred to the fact that they ~ !
ootsidered that Fuchs' memory was amasingly short tor details that to an investigater-;
would be highly Smportant, mmmmmnmm‘nmummﬁ %
poosibility that his memtal status, which mas almost that of & gorius xlong - g
mm:.nonu-.mmtmmu Justed te retaining in his mewory small © -
details of his ¢ referred to Fuchs uhﬁun'ﬂnﬂxhoko‘ H
100 OF INTERVIENS mmns)jM) Q S D ,_.mmfdit hw' G 5
At all e mmmtlnwchutth- time of tmrdn t;
there were present [Nr, James Skardon, an official of MI-5,}Special Agent Robers J.@
Langhere and Assistant Director Hugh H, Clegge On three ocoasions, tomard 4 :i

" latter part of the series of interviews, Mr, Jobm A, Cimperman, Legal Attache a%

lengen, was pressnts On ons cocasion he bronght in some moving
was projected during the firal fifteen minutes of the interview; and

he was intentionally pressnt alnos arrangements were to be mads fer

~

Prison routine nqnind s -s.a-uy-n at 11:30

¥Jw5, the entire first wesk of

egg were trunsported in a olosed
representatives and the curious would
Prison and the
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m:mmqisalnotmm|dthmﬂ1m datess ..

l’!
Dl m Nnrdm Wy 20, 1950 ~  From 10100 8,0, o 11100 Ad pEoy
U Monday, May 22, 1950 .= “From 10:15 A, tomgn.l. Fan
; , : o o
Aty

o ;‘_ w R S .
WA S TR TET SOOI A NN LR

_ e v From 2830 PoMe %0 4 Py
D !‘uldar, hw' .'u, 1950 . = _ Trom 10:05 A, te 111X Gl 3
",.:' - s s From 2"5 ’.'. te “ﬂ ,'l. ‘(.;‘-_'f ’_r."_

L ’lodmodlr,h: 2&. 1955 =, Yrom 10115 A, Vo 11130 AMe ;o fi i
T Syom 3300 PoMe 0 4830 P U vx
R mr-am W 25: 1950'

oo T From 10135 Al to 11130 Auy - )
DA  From 345 PN, S 410 PM, 7Y
e  Triday, MNay 26, 1950 From 235 Pole t8 4s0 P,y . "
Saturday, May 27, 1950 Trom 10100 AM, to 11130 Aoy - }:
Tussday, My 30, 1950,[ Trom 2130 P, to 4150 P,
Tlat . Wsduesday,May X, 1930 Trom 235 P, to 430 Pl
. Thursday, Jwne 1, 1950 - From 2:40 P, te 3125 Ply
e L !‘rl.dny. Juu 2, 1950 From 3125 P.lo to 3:35 Polo ’

: . { FAR .
o >|" e P K Y et n

C a mm':'](f‘o WA e T
. mmurumnthmunumm

in the Sbepherds Bush Section of the Jity ef - 23

she U, S, Exbassys Interviews wyre all oooducted in the sawe room, which roca has

adgnmthooutddoo!thodmmﬂohthhge’nd -

mﬁuﬁmthmotawﬁmh The room
9 fest wide, Thare are two windows on the outside, both with dars,
windows permit proper ventilation, There are erdinary lighting fixtures,

_mtmodmumwmnmmﬂﬂlﬂuapmhmmmnm
‘width of the door, which permits s ‘nrd, whansver ha dexired $o be eutzide,
wiew the proceedings within, but the guard is at a1l times out of bearing, Im
this room was ons 1arge round table of at lsast 5 feed in diamster, and the
. 3ptsrviews wers oconducted arcund this table with the feur regular participants
d.ttingarmmdi.t. Thonnutnadlﬂﬂnhthomodhmdofﬁbm.

" A% the initial interview, & call vas first made en the Governor, ¥ho
advised of kis willingness to do evorything possiile to assist, and he 414 =i

sooperete effectively throughouts The Joverncr was seen on severdl tubuqull
oocuiona, at which tines he was slways trhncnr mi cordm. g

IAL INTRRVIXN WITH FICES, AND HIS IDENTIFICATION OF PHOTOGRAPES L
o:r mm::: ::m:_'gjms:::mmm:jjf _‘_coj HTACT IN B9P :ij Rge. el
il 2N - . - “. u
prisoner, M!, s introduced to the two ¥3I representative ( )( ‘
Nr. mmn'm had prwionalr oonductod interviews on amerous mndm w
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Itmwwmhnaa'umnumunsmtthnmaMMJU o
. oompulsien involved, that we did appreciate his wolumtesring to furnish information
muum;mumonmuehm.unﬁmum,tutmmm-wu N
prouises vhatscever to give, that we had no threats to make, that wu were im meed
. ummmu.m:um»mmtm-umumtmunnn- P
'ulmrmohwmm&eoﬂdnwuyfmuoupdmuww

PO T

s pe
d, and that he had consented prior teo our ammnmunaummm“
which was oonfirmed by Mr. Skardon. P e "

- g '-"-'..g-- -
‘~""";'.'::~" !"f;-*rﬁt‘..;;-,a. R *!"'"2' ‘l"‘ "‘,-

& 5

uthutin.l‘neh:ni.udﬂnquluonutohhm,nh ]
%! and Special Agent Lauphere explained to him that he possibly ws not im
posse ui.cnofthnnnn umnr.cm,nvmammmtcm_,
had expressed a winhhphthosﬁviﬂm«.mdcorm'nhﬂurhudnqmma
o the State Departmsut to withdraw the passport of kias son. " Fuchs i1mmedistely
- that be was satisfied, if nohnnthouu. snd the matter was thupund XJ

. mmtnthrmausm-dwithm. !‘uhamthathudmr, '
mlul Heineman, was receiving careful medical attention at the Westboro State -
Bospital im Nassachusstts, and Dr, Fuchs was informed that in comnsotien with m
investigstion of this matter, nothing was being done witheut oonferring with Mrs, -
Heineman's dootors, and that ons of our prime considerstions im any oontacts with
_h-rmthtouriuhrﬁ.mMdmthawwamuhbrmuu.[ A

_ The information as &o Dr. Corson, as indicated, was specifically reguested

by!‘nch,lnditahouldhcluﬂ;obumdmtthonmmhﬂuﬁenorw :
activity on the part of the FBI in this matter, and the informstica as to his sister,:
hmm&utbdmdom.mdbothotthonitmdhtomtiunn g

: k.-:'I,

- _._ - ‘-:'“3"

‘ !nrni.shod. in keeping d.th his dod.u, &5 » mtter of m:.@ M, e "-q!

The next mat mmnthnr. Mamtbuhib&ti.nctemdm B
photographs of d, the first being the identification ploture of Gald whioch
had previcusly been to Tuche and rejected, !bothnrthncpbctomhanu v
surveillance photogrephs of Gold, two of which had besn prepared from the motiom - - -
pleture photographs taken by Special Agents of the Philadalphia Office on May 18, =
1950. Thess four photographs were shown to Fushs, in ocupany with approximstely A
ten or twelve other photogrephs. Fucks guickly rejected all ether photogrephs, . .:-:&
including ihe identification picture of Harry Gald, leaving orly the three . = °
surveillance photographs of Earry Jeld, After studying thess photogrephs for sowe
time, Yuchs stated: *I camwot reject thea.” He, howwver; did not identify these _ -
photogrephs with any degres of certainty, stating they were mot oleay gnough for an
identification, but still that thnn was mugh ll-nu!. Y 20 tlut lu
could m Tejoct thex. (% W e s P T

The fellowing dncr.lptien tho horlun upiemp contact. was m
from Fuchs during this mm«:@g M
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On the nornh( ot 1950; a 10:15 .I.I., tln mm«
Dr. Puchs was contimed, with{Mr. Shn! Special Agent I.uphnn and Luutm
_ni.net.or Clegg present, endimg & hl(&)b\ L e :

mumnm-mmtummummtm-m--

mnmﬂumxommmrmmmm,uwmum
at the 30th Street Station in Philadelphia by two Special Agents of the
'Pm-mmoznu,mmmdu-mannmmmsm
motioca pisture film, hmmmmttm-m-uamummm
an subtomotdle and through the glass window of the sutomobile. They aleo furnished -
us with enlarged reproductions from the motion picture film, whickh were the B
nproduum showa 4o Fuchs on Sntu'd.v morning, sy 20, ss referred %0 above, [ﬂ@

Upon arrival at the Tnternational Airport in New !oxt cit:. pr.ler vy
departure for Leudon, Spesisl Agent John R, Murphy of the New York Offioe furnished .
an sdditional psckage o:mmuatmmnmehmnmmntmm-u
to the New York Offics, Thls film, too, was moving pictures of Harry Gold, takea
atWﬂoMrmMMMrunmmu\@M
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Arrangemsnta were made with the Aoting Geverncr of Wersmwood Serubs -
Prison for the exhibition of moving pictures to Dr, Puchs for idemtifiocatiocn
purposes. ' They were shown in the imterview room, Prison employess placed hlackw :
out curtains evsr the two windows and ever the glass panel in the entrunve doer .
to provide adequate darimess. A moving picture projector had been ebtained end
" was used to show the film on the sorven im this roam, The moving ploture film -
which was actually exhibited was the film showing Harry Gold, salking, stepping,
and moving about on an open strest, and; as & trailer, attached to the film, were
markings Indicating that the film had besn taken by the Philadelphis Offios, and
it was dsted May 18, 1950, Two sets of imitisls appeared em this tnﬂor.(g > U

: Dr. Fochs viewed thres repeat showings oftmmienpictmfﬂlo!
. Barry Gold, and stated at the end of the first vi » "I ocannot be abaclutely
poaitive, but I think 4% is very likely kim. There are osrtein mammerisss I seem
to recognise, such as the too obvicus way he has of looking around amd looking
backe® A memsnt or two lster, Dr. Fuchs stated, in answer te & question, that
therv was something that did net quite f£it but that might be explained by the
_passmge of tims, EHas then requested & second showing of the film, and it was again
projected, At that time Fuchs stated, in answer to a qusation, that there was *
rothing in the physical appearance of the man shown which was dissimilar to Ms _—
reccllection of the physical appearsnce of his Amsxyican espionage contact. Ne
advised that the countenances of the person im the moving plotures was in & serious
vein, and that practieally always when he was ocontacted by bis sontact, he observed
he was in & bhappier frams of mind, as if le were pleased with ths iwportance of
his aasigmment, and, slthough not exactly bonbestie, this word almost dssoribed
his pleased countenance and demeanor, The projection machine was then moved
further away from the screen in order to ealarge the projaction, and at the '
conclusion of this third prodoct:lon, Fuchs stated that the m.';ﬁution s

'"rrm'(;sou 5 | ‘

On May 24, 1950, shortly atbsr L:OO P.I., ctm phcbograph- and not:l.cn, .
picture photographs taken of Harry Gold, and which he apparently had posed for, N
were received during the courss of ths interview with Fushs at Wormwood Prisom,
Fuchs viewed the still photogrephs of Gold, and after examining them he stated
*Yes, that is my American contact.' There was then projected ths motion pdetures
of Gald, and after viewing them the first tiwe, Fuchs said *That is him, my ,
Amsrican sontact.® Fuchs, om May 26, 1950, wrote the following in higs hand-
writing on the back of sach of two of these photographs: *I idontigy -
photograph as the likensess ¢f the man whom I knew unier the name nd- )
Klaus Fachs - 26th May 1950.% The originals of these tw photegﬁph- are atmm :

bereto, (\Q “

There 1s also atiached as an exhibit to the original of this report,
the first motion picture of Gold viewed by Fuche, at which tims he stated that °
this wvas %very lilely" the American contact known as Raymond; and alse the later
motion picture film, the projection of which wes viewed by Pucha, Ih:lch be
positively identified as his Anerican contact, (r@ u .
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Exil Julius Klaus Puchs steted that be was born umm&f‘ﬁ;‘;}&‘m, ,
in Busselshein, Germany, He said that his father's name was Exi), who is mnnuy

engaged in a teaching post at the University of lLeipsig, Gerwsny. His bué';
o et %,

nAmE WaS nu\lizmr s She is now deceased, One sicster memed X1
married to an individusl by the nams of Kittowski, and she committed guicides ia 2,
about 1938, Fuchs said that it had been reported that her husbend, KlaufKittowski o
was dead at one time, but that this report was not true, snd that he bad'leamed %
that this individusl was pressntly in the Bsstern some of Germany and was an active

Camuoniste Fucha! culy brothoer; Ge s Was, according to Fuchs, presently ’
living in Davos, Switserland, and was is a un:!.tor:ln the cause of & u
tuberculosis condition, {it adght be noted at this point fthat sccording to Mr,

Skayrdon,] Gerbard Fuchas bas left Davos, Switzerland, and i sved to be prese
in Ge +) Fucha said that he last saw his brother, Gerhard, in Sui.turnnd
in 1947, mnhndeatﬁpthoninomrto de some

i is un-{u to Robort

Fuchs! cther mister, mmx%haﬁim, o

, and Puche stated that he was sware thatshe was presently in the mental
iﬁiﬁtim in Westborv, Massachusetts, Fuchs was unsble to give, in any great
deal, the background of his sister Kristel, and was unatle to furnish the date of
her marriage to Bobert Heineman, but roughly calculated this date on the
the Heinemans? cldest child, He stated that Kristel had cews to the United States -
during the 1930%s and atiended Swartlmore Callege, and he believed alw had alseo
sttended Bryn Nawr, (X i -

It is to bs noted st this point that Fuchlusquutimdu
Conmunist background and activitiss of hie immediste family, and he declined 4o R
farnish any information st first with respect to this, stating that be 413 uct see .
that it was pertinent to the purpose of the questioning, He was also 2sked 2z %o 4
vhether his father, Emil Fuchs, & pastor, knew about his Coomunist activities .

in Germany, and whether his father was In syampethy with those activities. He =
replied that his father had believed in his children doing as they saw fit, later,
during the gquestioning of Fuchs, bs stated that his sister, Kristel Heineman, had
been active in under-ground work in Germany, but that he did not inow if she had
ever sotuilly bsen & member of the Commurist Farty, In speaking of Robert Heloveman,
Fuchs stated that on one of his first visite to the Helpewan home, probabtly ab -
Christmas 1943, he gained the impression that Eobert Heineman was a cunmﬂ.tb,

at least was in favor of the Gomuniut plﬂloeophy. _

Fuchs stated that he was educsted At the Universities of leiprig, Kiel |
and Berlin, and had also attended Bristol University in England after his armrival
there in the summer of 1933, In 1937, Fucha took postegreduate work at the
University of Edinburgh, He stated that his work under a research scholarship °
at the University of Edinburgh was interrupted by his intermment as an alien in
May of 1940, With respect to this intermment, Fuchs said that in July, 1940, be
was sent from England as an intemes to Canads, arriving in Canada in July, 1940,
and being interned first at Camp L, which is near Quabec. He was later moved to
Canp N, which is pear Montreal, Fuchs was returned from Canada in lste 1940, and ( u’
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was relessed in England in January, 1941, BHe then returned to the University of
Edirburgh, and in May of 1941, be moved to Birmingham, Englaid, where he began
vessarch work em the Atemic Bnergy project thare under Professor lu.dolph%m”h.
Fuchs stated that be becsme a natureliced British citisen iz lay of 1943.@
COMMUNTIST mnmmmmn% u - e 5T

T

' Fucks stated that he joined ths Carmunist Party ef Germany while he was
attending the University of Kisle He said that while at the University of Kldl, -
he had been the head of & group of German Comunist students, aad he said that tle
Nari students at the Univerzity of Kiel koew of his Communist work. He stated that
in March of 1933, with the burning of the Reichsteg, he realised that it would be
peossoary for him to stop his active Camunist Party work, and he therefore went
underground. Be trevelled to Berlin, and tock up studies at the University ef
Berlin, dut a short time later the sutborities there learmed of his Communist Party
affilistions, apparently, acoording to Fuchs, from the Naxt students at Kiel; and
be, therefore, was forced to leave the University as he was afraid he would be
taken inte ocustody. He thereafter, in the summer of 1933, wert to Franoce, and
thereafter, im Ssptember, 1933, travelled to England. Fucha said that while ab
the Univerzity of Bristol, he was active on & cesmittes helping the Spanish -
Bepublican forces, and Fuchs said that he regarded this activity as work in behalt
of the Commundist Party. Fuchs also said that while he was in Bristol, bhe attended
scae mestings of thelSociety For Cultursl Relations with the Urdon of Soviet
Socialist Bepublics, and that he regarded this organiszation &s being & Cammurish
froot group. He said that he wis not actually a member of this soclety, but did
go to many of the msetings. Fuchs stated that while be was at the Undversity of
Edinburgh, he organized the sénding of propagands leaflets from Scotland te .
Germany. BHe said that this was work in behslf of the German Cemmurist pmy{%
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Fuchs stated that during the pericd hs was im Englend, fros September, .
1933 until some time in 1941, he was aware that there was opersting in England - .-
an undsreground section of the German Communist Party., Fuchs said that he mas
considered to be & mexber of this ssction of the German Commundst Party, and
had probably filled eut & biogrephy sonceming himself and furnished it %o -
offioisls of the Gorman Coumunist Party some time after his srrival im England, .
becauss of the fear of the Party that they might be infiltrated by Rasls, Fachs -
alsoc ssid that he was sware that Jurgen Knosyuski was regarded as the head of the  ~
under-ground section of the German Cogmuniet Party during this period, 7@ M

Facha said that all of his espionage sctivities in behalf of the Soviet
Uulon were motivated by his belief in the principles of Communism, and by the sime
desire which prempted his work in Germany in behalf of the Comuniast Party there,
Fe said that at various times, he had had doubte conocerning the position of the
Soviet Union in woxld affairs, wentioming specifically the Russo-Jerman Paot of
1939, but Fucks said that be was always able to reconcile in his mind the position
of the Soviet Union during the periocd of his espionage activity until be finally
broke away from this activity in February or March, 19‘9.(%) u
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INITIAL ESPIONAGE ACTIVITIES OF FUCHS IR ENGIAR;E) u S

- Fuchs advised that in May, 1941, he accepted employment in ,
pirmingham, England, as & sclentist on work with relation to atomic energy .
research., He said that upon learning the nature of this work he decided -+
1o furnish information regarding it to the Soviet Union, and in order to
carry out this plan late in the year 1941 he traveled from Birmingham,
England, to London, where he made contact with Jurgen Kuczynski, whom he
knew to be more or less of the leader of the underground German Commurdist -
Party in London. Fuchs stated that he previously had beem in contact with ’
Ruczynski and knew of his contects in refugee circles, particularly with
German Communists. On his first contact with Kuczynsii, he informed him
of his desire 1o furnish information to the Soviet Union, and Kuczynski made
arrangements to have Fuchs recontact him a short time later, This Fuchs did,
at which time Kuczynski had made arrangements for Fuchs to establish a
clandestine contact with an individnal whom Fuchs came to know under the
nase of{flexander. (It is to e noted that Fuchs has identified a photograph
of this individual as Simon DdvidovitchTKremer, who was, in 1942 and until
some time in 1945, the secretary of the Military Attache's staff at the Soviet

;

Embassy .in London.) ( 9 )
. -

Fuchs sald that he waintained contact with alexander for & period
of approximately one~half yedr, and that he had only two, or possibly three,
meetings with Alexander, one of which took place at the Soviet Embassy in
London. At the last meeting Alexander told him that he was to have a new
contact, and made arrangements for such a contact., Fuchs believes that
Alexander may have mentioned that be was leaving England. During Fuchst
meetings with Alexander, which took place during 1942, he furnished to him
written information concerning his work on atomic energy research, including
papers which had been prepared by Fuchs in connection with this work. ( u

Fuchs said that his second contact, which bad been arranged
Alexander, was with a woman whom he mgd in Banbury, England. He said that t.l)
he coes not mow this woman's name. { {kr. Skardog,said that she has not beemn
jdentified by the British investigat to date.) ] Fuchs remained in contact !
with this individual until he lef{ England in No er, 1943. He delivered to

her, in the period from some time in the middle of 1942 until November, 1943,
additicnal information regarding the work being carried out ai Birmingham

with relation to atomilc energy.éa u ,
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Fuchs stated in answer to questioning that at no time did anyone
ever try to recruit him into eaplonage work, that he sought out the contact
on his own initiative, that he never attended any esplonage school and he - -
pever reced.ved any instructions in esplonage from anyone at any time, with the
possible exception that in his earlier contacts with Alexander, Alexander = -
guggested timt he be careful to avoid being followed, that he should use -. .-
taxicabs and double back in order to throw anyone off the track who might be
following him, but he believed this to be too expensive and not so good 2
method in his omn judgment. He preferred to go to & large place like some
subway station in London where there was both a 1lift (elevator) and stairs,
and 1o make contacts in such a place. 4 suggestion he received in quite
general terms also was that when checking on surveillances or trylng to
ascertain if he was being followed that before looking back he should cross
the street and he should go into a deserted place or building, from which
point he would make observations to see if anyone might be following him,
Fuchs also said that he did not kmow the identity of the Soviet Intelligence
Service for which he wasg working, and in fact did not know that there was -
more than one branch of the Soviet IntelligencehService. (X u

He stated that when he first made his comtact on his own initiative
in early 1942 ip England, he made known his availability and readiness to
furnish confidential information of a classified type, and also described his
occupation which gave him access to classified materials relating to atomic
energy research. Ke furnished information to his contact, Alexander, both
orally and in writing concerning atomic energy research which he knew to be
classified and confidential, and for the specific purpose of such information
being furnished to the Soviet Union as an aid in promoting atomic ener
research and development in and for the advantage of the Soviet Union.& ) U\

! INSTRUCTIONS FOR CONTINUING HIS ESPIONAGE ACTIVITIES IN THE Usgé )M
‘ Fuchs stated that in the Sumer of 1943 he learned that he was being
designated as part of an official British Mission which was to travel to the
United States to do work in comnection with research on atomic energy. ¥achs

said that the Soviet Intelligence Service had nothing 1o do with his being
chosen as part of this British Mission, and that he was chosen because of his

designation as part of the British Mission, he informed his woman contact of
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nowledge and qualifications as a nuclear scientist. Upon learning of his §“-J
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_ this fact and she subsequently gave him instructions as to how he was to ;-.j,'-h..‘ .
establish contact in the United States. Her instructions were to the '~ .7 °

_ effect that Fuchs should, on a designated day and at a specified itime, go -
to a point on the lower East Side of New York Cify where he would meet an o
individual who would be wearing gloves and would have an additdonal pair of
gloves in his hands. Fuchs was to parry a tennds ball in his band. Fuchs
said that the instructions were to the effect that if contact was not
established at the cesignated date, time and place, & second attempi should
be made at a later time. Fuchs did not recall whether this waa to be & week
or & month later, buit said that it was probably one or the other. Fuchs
said that there were definite arrangements made as to the passwords which
would be exchanged at the meeting, but that be does not now recall exsctly
what these instructions were, but he gave the following &s an example of such
instructions. The contact would state, ®Can you tell me the way to Grand
Central Station?® Fuchs would mske a reply which would not be entiraly
responsive, and the contact would in turn make an absurd reply. Thereafter,
the regular conversation between the itwo persons could begln.( - u

'He stated he made no written notes whatscever as to the instructions .
received, but he did memorize them and retain them in his memory until the !
meeting was consummated. He agvised that it was his intention and understanding :
that this meeting was for the purpose of establishing an espionage contact in
the United States so that he could codtinue to furnish confidential,restricted
information through this conmtact to and for the benefit of the Soviet Union./ \X) U -

CONE

In keeping with prior instructions, Fuchs advised that he left
with members of the British Mission by ship and came to the United States. He
landed at Newport News, Virginia, on about December 3, 1943. He proceeded to :
Washington, D.C., and stayed in Washington at some hotel, the identily of which :
he does not remember, for one or perhaps two nights. Then he went to New York :
¢ity. He took up residence promptly at the Taft Hotel. Most of the members ;
of the British Mission were stationed at the Taft Hotel. He did not like the
place himself, and soon thereafter he moved. At first it was his estimate that
he might have spent the first month after his arrival at the Taft Hotel. later
he concluded this was too long a period, in his estimate. He nmext moved to ihe
Barbizon Plaza Hotel in New York City. At first he estimated he might have’
lived there for two or three months before moving, but wben it was shown that-
his next place of residence began on February lat he agreed ithat this stay at

-

ERST CONTACT FCOR ESPIONAGE PURPOSES IN U

the Barbizon Plaza Hotel was considerably shorter.Cg) u
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Another member of the British Mission, ¥r. Hemry S)ﬁs left
for England and he left a furnished apartment on West 77th Street, the
aexact address he confimed as being 128 West 77th Street, Thias was a
furnished apartment, and he remembers having seen the careteker and his . -
wife, but he cannot recall their identities. He does not believe they were’ '
- colored and he states that mina is a completo bla.nk as far as their .
lcentitiea are concemed. : L S S

.", PR

After arriving in New Iork City, Fuchs took up employment as _
part of the official British Mission which had its offices at 43 Exchange -
Place, New York City. Fuchs said that the British Mission was working with
officials of the Xellex Corporation which was under the control of tha -
Manhattan Engineer District. Fuchs said that the work of the British
Vission was with respect to developing the mathematical theory for the
building of a chemical plant with regard to the gaseous diffusion process.
Fuchs said that one of his immediate contacts in the Kellex Corporation was
VansodkBenedict, and another individual was nam trose. Fuchs stated

that at Christmas, 1943, he visited the home of his sister, Eristel Helneman,

in cambridge, Massachusetts. (3. U
" He then told the story of his first meeting in substance as follows

In keeping with the BPEleiC instructions which had been given to
him by his woman espionage contact in or near Banbury, England, he proceeded
at the time and on the date indicated to a place on the lower East Side of
Manhattan, which he recalls fo have besn on Henry Street. It was not dark
although it was approaching dark at the time, and his recollection was that-
this was about Christmas, 1943, or at least in December, 1943, or Jamuary,
1944« e place for the meeting had been selected by his woman contact near
Banbury, England, He believes that it is possible he was living at the
Barbizon Plaza Hotel at this time, because he recalls going into a subway
station located near the Barbizon Plaza Hotel, and he entertained some -
apprehension, in fact, concerning this first meeting. He recalls having this
apprehension while he wag in the subway station near the Barbizon Plaza Hotel
getting ready to proceed to hig first contact, Since he moved from the
Barbizon plaza Hotel to 128 West 77th Street on February 1, 1944, or about
that time, he assumes thet logica].ly the time of this first meeting was prior
to February 1, 1944

He aaked no questiona as to how 1o proceed to Hem'y Street aa he
previously had purchased a map anl made his own plans fa going there. In
keeping with the specific instructionas, he weni to the place on Henry Street .
which had been previously designated and described to him in England. He
gtated that the full, detailed instructions which had been given to him in
England were carried out. The contact was made on Henry Street, and the -

segffer -1~
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contact was wearing gloves and carrying an additionsl pair of glovea im . = =~
his hands. Ruchs, on the other hand, had a tennis ball in his owmn hand, - " .c
as per instructions. His contact came up to him and fwrnished his name - EIRR
as YRaymond.® Fuchs furnished his own name. ™Ra ond® stated thmti be was .
pleased to meet Fuchs, He indicated he had been’expecting hmand e - ° - L7
gtated definitely that he was pleased to have been selected far such an =~ :
important assignment. _ .o e i L U

He stated that no information was deliversd to ®Raymondy his -
contact, during this first meeting. It was his usual practice in England,
and he followed it in this instance, in making contacts not to take anything
in writing with him at the first meeting. He told sRaymond,% in answer to
questions, where he was living and where he was working. They alsoc arranged
to hold another meeting in the immediately near future. He discussed with
®Raymond® his plans. He also discussed with him orally some of the officials
for whom he was working and told him where, in fact, he was working at the
time. "Raymond? specifically suggested that at future meetings Fuchs maks
sure that he was not being followed. The attitude of "Raymond®* at all times
was that of an inferior. gt this first meeting Fuchs believes that he made a -
statement to™aymond®about atomic energy, and he kmows that the wrds ®atomic
energy® and ®atomic bomb" were poth mentioned, and "Raymond® mst have knowa
about them as he did not ask any questions of interpretation or explanation.
He also believes that the comparative strength of an atom bomb was also
mentioned at this first meeting, or it could have been at some subsequent
meeting held soon thereaiter.(?) u . : -

Puchs estimated this firstmeeting lasted about twenty minutes.
They walked together during the course of the meeting in the genaral arek
yhere the first contact was made. Fudis remembers that on one occasion he
ani "Raymond® did go together to a restaurant somewhere in New York -~ 1%
could heve been on the occasion of this first meeting, although he does not
remember this to be ao.()g u ‘ ' .

In answer to a specific question as to whether the first meeting
could have been in February or March of 1944, Fuchs stated that he fell :
resgsonably sure that it was earlier than these dates, and that it was during the
period when he was at the Barbizom Plaza Hotel, TFuchs was asked as to whether
there was a playground nearby the point of the first meeting, and he said he could
not recall this, but he did recall as/xow of flats (apartments or apartment build-
ings) in the immediate vicinity. u e we m

Fuchs stated he was motivated in keeping this initial meeting with
Raymond in New York by & desire to aid the Soviet Union. He said he consldered
NRaymond®s® status as that of an agent intermediary scting for and in behalf of
the Soviet Union, in keeping with the plans which had been initiated in England
anc which first meeting he was carrying out in keeping with instructions which
he received in England @ (A '
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EBW VEETINGS FOR ESPIONAGE PURPOSES IN NPW YORK cx%,,@l/‘

Between December 1943 and August 1944 Puchs stated that, in addition
to this first meeting above~described, which he had with Raymond, vhose
photograph he identified &s Harry Gold, there were held 4 or 5 mee s, maybe
as many as 7 meetings, all told in the City of New York with Raymond o

At that time he was working with the Kellex Company as & Consultant,
The work by this company was being done independently, but under the over~all
control from & security standpoint of the Manhattan Engineer Districi. The -
office where he was employed &s Consultant was on Wall Street at a place where
there were three entrances to the building, His work and the work that he wae
concerned with was that of developing mathematical theeries to furnish to the
Kellex Company with principlee as to what could go on in the gaseous diffusion
process with questions of tolerances and the over-all problems of gaseous e
diffusion. He further advised that he was concerned with working plans with the =
size of a plant necessary for employment of the gaseous diffusion process,
although not with the size of the lsbor force that might be required. During
this periocd he and other British scientlsts were working on & series of papers
jdentified as the MSN series. The number that had been written prior to the
time of his departure to Los Alamos in August 1944 was about 19. Approximately
13 of this serieg wgre written by Fuchs himself, Others participating in
the production o%l:l}:ries were Pelerls, his immediate superior, Skyrme and one
of the group papers was written by Bosonquet in Englend. This MSN series
was known a3s primary papers containing matters of principles and a1l of those
when prepared and all of those which he delivered to his Esplonage contact,
Raymond, were at the time of their delivery classified data.(fx') u

Puchs advised that, in addition to the first neeting which he had
with Raymond (Harry Gold), there were additional meetings, the sequence of
which he could not remember and many of the details he could not remember
defiritely, but he described these mestings in general as followsawu

: One neeting which Puchs had with Raymond occurred in Manhattan near _
one of the middie bridges which he identified by a map as the Queensboro Bridge.
The meeting occurred on the street corner very close to the bridge in what he
would consider anything but an exclusive ares, He remembers that during this
contact he and Raymond walked underneath the bridge approach and from the
description of the area, it was concluded that this was probably on First Avenue
and not on Sutton Place, This meeting was held after dark as were most of the
other meetings held in New York. This meeting accurred in the early part of
1944 m¢> : L

Another meeting between Fuchs and Raymond occurred just outside &~
subway station near Central Park and he believes this would be the "Museun!
subway stop on the west side of Central Park West. In this instance Fuchs
stated that he designated the place of contacht because it was reasonably near :
his own place of residence on West T7th Strest, but it was the usual rule @
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for Raymond to designate the places for contact, A4 this meeting arrangements
were also made for & subsequent meeting between Raymond and Fucha.(g’ ) u
+

Another meeting held in the early part of 1945 was in the Bronx
near & moving picture theater., ¥rom an exarination of & map, Fuchs concluded
that this meeting was held on Grand Concourse near 159th Street or 16lst Street,
at least in this general vicinity. Ina subsequent discussion of the meeting
in the Bronx he stated that the words "Fordham University" struck a familiar
cord &nd 1t could be possible that the meeting was held near Fordham., However,
he stated that this meeting, as were practically all of hls meetings with Co
Reymond, was of short duration and not likely to be of one~hour length elther
hers or at any other place in New York. He believes that when he kept this
appointnent in the Bronx with Raymond he very likely went thers by subway,
and that at this meeting ae in all other meetings held in New York there was an
sgreement and arrangement made for & subsequent meeting. They also had an
understanding that, in the event they failed to make contact at any of the
meetings arranged, they would meet at .exactly the same hour either 1 week or
2 weeks later. A\ u . ‘

4
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fie described another meeting as having been held in the Borough of

e Biey -

Queens. He estimates that when he rode the sutway from Manhatian $nto Queens @ °

that this meeting was &t a place approximately 20 minutes after entering the
Borough of Queens after crossing the East River. He recalls having looked at &
map before proceeding to this Queens meeting and he remembers noticing that

the direction he would take would be in the general direction of an alrport.

He also recalls that the subwgy train on which he was riding left the
underground and became an elevated prior to the time when he left the trein

for this particular meeting, At this point Fuchs was shown & copy of Hagstrom's
map of Queens, New York, snd after studying it he reached the conclusion that .
the general area in which the meellng was held is the area described on the
map as "Jackson Heights". He, with his finger, made & circular motlon
deseribing the area which is bounded by Flushing Bay, LaGuardia Airport,

St. Michael's Cemetery, Woodside, Elmhurst and Corona. He was unable to
identify the subway or elevated stop or any of the streets by nsme since he
stated he could not recollect the specific place, but could remember only the
general area{@ \k '

48 best he can recollect, he had with him on this occasion & package
of papers which had been written in longhand and which contained classified
information about their work on the Atomic Energy project and although he at
times carried rolled up papers in his hands, he preferred to carry the rolled
up papers in his pocket which he probably did on this occasion, His recollection
43 that the papers which were passed by him to Raymond and which were .
written in longhand by him, contained classified, highly confidentisl information
with reference to his work under the general over-all securlty control of the
Manhattan Engineer District. Although he stated he did not recollect specifically
that any of the MSN papers were passed at this meeting, he did recollect to
the best of his belief that two or mors MIN papers were passed to Reycond
him at each of the approximately 5 meetings held after the first meetingt' a
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There was one other meeting which was arrsnged to be held in
Brooklyn. Following an examination of a map of Brooklyn, he believed that
this meeting was to be held in the general vicinity of Boro Hall, although it
might have been held at the intersectlon of Fulton Street and Flatbush Averme .
extension. This planned meeting was unsuccessful. Fuchs stated he arrived ¢
at the designated place and he recalls that there were some large publice-looking )
buildings in the vicinity and the treffic was heavy. He stated that at &A% ¢« .- 4
of the meetings held with Raymond, either in New York City or elsewhers, he 77 -z
observed no one who seemed to know Raymond and he had no cne accompanying him
at these meetings. X u _ . S -

M e s

He is of the opinion that following the very first meeting described
in the preceding section of this report that writien confidential and o
clagsified information was delivered by him to his contact, Raymond., He advised
that there would have been no occasion for any meeting except to dellver
written information since the knowledge and background of Raymond was :
insufficient to emable him to understand techrical detalls and his lack of
scientific knowledge of the type necessary to understand the problems on
which Fuchs wes working would have made it very unlikely that he would have
arranged any meeting with Raymond after the irst for any purpose other than
to deliver information in writing to him( ‘ c

1

As for information furnished in the City of New York at the above-
described meetings, Fuchs stated that he personally prepared about 13 of the
¥SN documents. He would first prepare a draft in longhand. On some occasions
they would be sent to his immediate superior, Peierls, for reading and then,
in turn, would be routed for duplication. In seme instances, however, Fuchs,
after preparing the rough draft, would route this rough draft which he prepared
directly for duplication. In all instances when Fuchs prepared the draft &
proof copy and the original draft would be returned by the duplicating staff
to Puchs. Each of the duplicated copies was numbered for control and security
purposes due to the highly confidential character of the contents, Fuchs would
then personally retain the original draft which he had written in longhand and
he then, subsequently, personally furnished all of his own longhand drafts of
his own composition directly to the individual lnown to him as Raymond, with
the intention that he would serve as an intermediary in transmitiing these
secret documents to the Soviet Union and for the benefit of that country.

The documents which he delivered were sometimes folded and other times ware
rolled up. Sometimes they were carried in his hand, but most of the time he
would carry them in his pocket and he delivered these papers secretly, usually
after dark, at the meetings which he had made by prearrangement with Raymond
during the period from December 1943 to August 1944, The information which
he furnished, Fuchs steted, hed come to his knowledge by virtue of his .
official employment on the Atomic Energy project under the over-all control
of Manhatten Engineer Dist.rict..( T

L e -

During these contacts in’}ew York City, as above-described, Fuchs
etated that he furnished in writing information concerning the principles on

y (EOU




the development of the mathematical theory, information coneerning tolerances,
the gaseous diffusion process, working plans, the size of a plant, and the
approximately 13 of the MSN series which he had prepared —personally.( (4

He furnished in writing also from time to time in New York, &s he
received 1t, information as to the over-all and general effort and activities
in connection with his own work relative to the production of fissionable -
material and its potential use as an explosive 4n the war effort and s
general information about membranes and their composition and, although he -
did not know the technical details at that time the general information
concerning membranes and their composition which he did furnish wae of a
highly confidential type.@ u - R

While in New York, he furnished informatlon orally concerning .
the manpower employed by Kellex and the nature of the work being performed . t
by the British }ission and all that he kriew concerning personnel and general !
activities in the Manhattan Engineer District. He also advised orally that )
there wae & plan for the buillding of a large plant somewhere in the E ;
southeastern part of the United States, which would employ both the gaseous diffusior
and electro-magnetic processes., He stated that this plant was later constructed
at Osk Rdge although he did not know while in New York the epecific location.
He furnished orally the identity of the officers and the high-ranking
scientists who were employed by Kellex and those that he knew who were employed
at Manhattan Engineer District at New York. He also discussed some of the
persornel orally. At these meetings Raymond (Gold) never took motes. Highly
technical informetion was not furnished orally due to Raymond's inability te
understand \A / .

2
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As best as he can recollect, Fuchs stated he only missed one
prearranged contact with Raymond in New York and at each of the meetings
actually held in New York arrangements were made between him and Raymond for & .

subsequent meeting. [@ 1N
He stated that the only time he and Raymond traveled together in

~.

New York City was on one occasion only when both got ina cab and went to 8

restaurant at some place which he does not recall. @( W

At the last actusl meeting which he held in New York with Raymond,

Fuchs stated he believes he told Raymond he was sbout to be transferred either

to England or to los Alamos and that, in the event he desirsd to get in touch

with Fuchs, Reymond could contact his slster, Mrs. Kristel Heineman, whose

address on 114 Iakeview Street, Canbridge, Massachusetts, Fuchs furnished to -
Raymond at that time.  He stated that he did not like to bring his sister's

name inte this matter, but since she was in no way being involved in his .
Espionage activities, he decided it was the best way to permit a renewal of = - :
the contact in the event it were lost, Fuchs stated that some tine subsequent

to this meeting he traveled to Washington, D. C., where he conferred with: (X)l‘
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Sir JameelChadwick, & representative of the British Mission. At thls meeting

with Sir Jamee Chadwick, Puchs learned that he was to be transferred to Los Alamos :
and would, therefore, not be going back to England. Prior to actually ..
leaving for los Alamos, Fuchs made 8 trip from New York City to Cambridge, ,
Massachusetts, where he saw his sister, At this time Fuchs informed his o -
si.ster that she might be contacted by an individusl whom Puchs designated by o
some name which he does not now recall, but which name may have been Joseph
or Jack, Fuchs told her that this individusl would say at the time of
meeting that he brought Mgreetings from Karl". These arrangements had
previously been agreed upon between Fuchs and Raymond. Kristel Heineman, when
contacted by Fuchs in this regard, was agreeshle to being sc contacted. (&)

Puchs was agked if, during the period he was in New York, he could
have told his contact that he was going to Mexico instead of New Mexico.
Fuchs stated that he was sure that he had not stated that it was Mexico
inasmuch as he had no intention to go to Mexico in connection with any - .
Atomic Energy work. Fuche also stated that he believes that he gave his - :
apartment address of 128 West 77th Street, New York City, to Raymond at the '
next meeting follawing his moying to that address. (\%)u
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AS set forth in the preceding section, it was definitely decided’ '

" in the meeting Fuchs had with Sir James Chadwick in Washingtom, D.C., in
July, 1944, that Fuchs would be iransferred to Les Alamos to work on the N
Atomic Energy Project there rather than returned to England, In accard with
this, Fuchs traveled to Los Alamos, New Mexico, where he arrived on about
August 14, 1944, and where he worked as & phyaicist in the Theoretical
Division of the laboratory. While Fuchs was still an employee of the British
Mission he was at Los jlamos, working under the over-all control of MED. He
was working on confidential and classified research and was, through s
employment in the Theoretical Division, glven access to practically all of
the information with respect to the plans for the detonation of a plutonium
bomb., He learned of the contemplated use of the implosion theory in such a
detonation and began work on various aspects of such a detonation, including
the Lens System, various implosion designs, the theory of the jets in con- -
nection with implosion, and similar confidentizl work as an expert physicist. .
Ab los Alamos he was assigned a room in a dormitary im the reatricted area X)“

CESPIONAGE CONTACT IN CAMBRYDGE, MASSACHUSETTS, FEBRUARY, 19435. M ;

As stated, Fuchs was transferred to Los Alamos in August, 1944
He advised that the German Commurdst Party would iikely have information on
all the members of his family. He, Fuchs, ¢id personally belong to the - .
branch of the German Communist Party in England after he came to Lonmdom, - - .~
It is quite likely that he furnished blographical information concerning his
sister, then residing in the United States, to this underground Communist - - *
movement in England. He never furnished any biographical data on any other
American. Thus, it was hardly necessary for him to mention his sister and -
her address; although it was suggested that his sister be used as a contact,
he does not know for sure whether he made this suggestion ar whether it mas
made by someone else. He did not like to use his sierts home as & contact
place, but did agree to it since it did not involve her, out if she did sus%ect

g et e )
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snything she would think 1t was in connection with Communist Party work.

Fuchs stated he visited his sister in Cambridge in February, 1943. !
He had planned at first to visit her at Christmas, 1944, but this trip was )
cancelled. It is probable that he wrote to his sister that he would vislt her
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& ter in February, 1945, since this was about the time of the birthday - -
of one of his sister's children. While he was visiting his sister imn ~ = -
February, 1945, his sister, Kristel Heineman, told Fuchs that his contact

{he believes the name ®Joseph” or MJack® was used) had visited her and she
had told this contact that Fuchs was coming in February, 1945. He also
advised on another occasion that it wus possible that his sister had writtemn

to him at los Alamos, advising that ®Joseph® had called. A contact, Raymond, L -

(later identified as Harry Gold) did visit his sistert's home while Fuchs was
there in February, 1945. He did not like this meeting to be in his sisterts
home, but he accepted it. No esplonage matters were ever discussed in the
presence of his sister. The contact, Raymond, came to the door and probably
asked for Fuchs, and when he was informed that the contact was there he called
down from upstairs for Raymond to come up to Fucha! bedroom. His sister may
have been there in the bedroom with them for a minute or so. He does not
recall this as being so, however, nor does he recall telling his sister to
leave — although he probably would have done so had she been there, He does
not recall that Robert Heireman was there at any time while Raymond was
present. He believes that in the home at the time Raymond was there were his

sister, possibly her children, and Fuchs. The call was made in the latter part

of the forencon and lasted for ten minutes, or perhaps some longer period of
time, but Raymond did not stay/far lunch. He recalls that his sister told him
that on a previous visit of the contact to the sisterts home, the contact,
Raymond, had brought some chdcolates for the hildren, alt.houg: he does not
remember a book having been mentioned. ( j

The conversation which took place beimee:n Fuchs and Raymord in
Fuchst bedroom at his sisteris, Kristel Heineman'a, home in Cambridge, covered
the following matterss

Arrangement for a meeting in Boston within a day a iwoj

The contact requested the information of an up~to-date type and
Fuchs told him that he would prepare notes on the detailed
principles of the stom bomb construction for delivery to him
at Boston;

Arrangements were made for the meeting in Bostor at a speciﬁc

place, time and date, - | @u
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During this mesting at Eristel Heineman's heme, Puohs gave : \
Raynond & ysllow oity street map of the City of Santa Pe, .. . -
Hew Moxico, which wus used as a dasis for plemning s sub= = < - *
sequent meeting there in hme. Fuohs stated he perscmally ! = -~ | .
brought the map with him from Los Alamos for the purpose of - ‘-i -
o arrsnging this subseguent meeting in Ssnta Fe. It is to De . z_n, SR R
o noted that Fuohs was shown & map of the City of Banta Fe, i
- Bew Mexioe, iasued by the Santa Fe Chamber of Cazmerce, and h.
stated that it was exaotly the same type of map whiok be had
furnished to Raymond at the Heiremasn home in February, 1946.
Due to the faot that Raymond was employed samewhere on a regular
basis and had diffioulty in arranging to get sy, it was Raymond
who selected the time for the meeting. The meeting wes to be
 held on Alameds Street, which runs slongside the River and Raymond )
was t0 be,malking on this strest in the vioinity of trees and .
park benohes, and Fuohs wes to plek him up in & ocar there. ()gj/(
. . ' .

Fuchs stated he then, ia Kristel Heinemen's home, prepared a paper
which was the first really detailed paper he hsd prepared concerning stom
bomb eonstruotion. He later atated that he had no physioal reoccllection,
however, of preparing the paper, or in whioh room it was prepared, or if hs
sstually sat down at a desk and: prepared it, He stated, however, that he
did not bring any papers with him from Los Alamos. !I._'hul. it was logical to
assgume that he prepared thea o.t his sister's hwme o

.
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_ m- oontsct, Heymend, never spoke of his contacts in axy way, never
referred to them as ®he,® "she,” “they" or “my people.” Hs indicsted et no :
time any persomal .'mterut in tho information that was being furnished. Fuchs
does not reocall whether Kongtanti azanos came in while the contewst was -
there, but Yuchs knows that he did not want Haymond to stsy long snd he more
or less pushed him out in order Yo terminate the meeting. There was no
indloetion during this conversation that Raymond had tried to reach him in the g
meantime, the mails had not been used, he had no message through any other .
charnel -- although his sister had written him, be believes, that “Joseph®™ <
had been in. The lstiers from his sister were in English.

N

While he was et the Heinemsn heme he recalls that Wendel :
cane to the house on a visit, He remembers no telephone calls or ulophont
mmbers baving been left in axy way for him to meke use of in making a
contact. He does not remember the telephone number Academy 2-2677. He does
not remeuber the nmme J. or Jercm¥’ Ksplum ornplom. He would not say with -
positiveness that this nwber had not been left, but that it would have been a

most unusual thing and that ho hu no rooolloction of 1%t whatsogver, He stated he .
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positivaly did not visit his sister in Cambridge at Christmas, 1944. During

this meeting in his sister's hone he stated ke reoalls that Raymond effered

him stme money, He does Dot recall the specific amount ~= whether it was

$500 or £1500, but he refused the offer as he was m uton-tod u &oocptinc
_ wmmrormtbhdhmdoiu.( .

Tuchs mhdthathhadoxpomdtobooommduthom
residence in Fedbruary, 1945, by Raymond in view of the faoct that he had,
at his last meeting with Raymond in Naw York City, prior to going to Los
Alanos, informed Raymond that contact could be established if mecessary
through his sister, Kristel, and Fuchs also stated that he was aware that
Raymond hed called at tbe Eeinemen hom prior to his visit uun.(%) u

Lmoman CONTACT TN BOSTON, MASSACHUSETTS, FERRTARY __@ CK) U

Fuchs stated that in keeping with the specifis arrangements nldo
while be was mesting with Raymond in Eristel Heineman's home 4 day or se
previously, be, Muchs, met Raymond in Boston, Massachusetts, This was in
February, 1945, just & day er two after the mseting in his sister's home. He
remenbered that the meeting was held at a place close t0 the River, near a -
large, public building en a street which was not partioularly wide, He was
uncertain, but after sxzamining 'a map, he bellieved it was in the genersl area
near North Station., At this meeting in Boston mo orel information wasz furuished
to Raymond by Fuchs, bsocause he knew Raymond would not understand any oml,
confidential information of a techal natore. Information, howaver, was
furnished in writing as !ollmc( (_d

v

Most of what was then Imown oconcarning hplodon; ,
Classified information data dealing with the whole problem of
making an atom bemb from fissionable material as he thon knew
thc protlem;

The agresd upon, as well as the prospective plens for the
construction and produstion of an atom bomb, as then mown

%o himg

Information as to the principle of the mathod of detonation ef

YU

Some information knowas to him as to the type of core;

w -2
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The sise ay to euter dimension of the high cxp'.l.on:lvo cm;
The possibility of making & plutenium bomb; - . C ‘

The fact that & high explosive as & type of cqtphu:lon s
conzidersed, but bad not been entirely decided upomy

The difficulties of multiple point detenation as this was the
specifiec protlem on which Fuchs was then wurking;

The highly spontanscus fission rete of Plutonium 240 - He
stated he did not at that time kmow of the designation of this
substance as Plutonium 240, he knew it to be a type of plutemimm
but it later becams known as Flutonium 2403

The ccmparstive critical mass of plutonium as compared with
Pranium 2353

The approximate amount of plutenium necessary for such a bnnb;
The ourrent ideas ss %o the need for an imdtiator. (:X j/’

i
+

It is his estimate that this written, longhand document conttining
the abm information, known to him to be classified and highly oonfidential,
was prepared on six or more pages in longhand, in English, snd the document
concernad itself mostly with matters of principle and was written in such a
aamer that a physicist could understand it, although Raymond, he felt sure,
could not, The main point of emphasis in the paper which was delivered related
to the principle of implosion and the outer dimension of the high explosive.

The doocument was prepared in Englisk, written in longhand, and no of it wmag
coded other than the use of symbdls empleoyed by scientists, C

He was in the earlier mestings, specific and positive about the -
mseting being beld in Bosten, Along teoward the concluding meetings he was

informed that Gold, in his cenfassion, had indicated that this written doowment

had passed at Cambridge in his sister's bome, and he stated that he frenkly

had oo physioal recollection of the meeting in Boston, but he doss recall - ‘
baving papers witk him im his posssssion at Boston for the purpose of .

delivering them to Ould, and it is kis recollection that the papers were pre= ‘
pared in his sister's homs, after the coemtact in Pebruary, 1945, for, sinos be

K
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brought no papors with him from Los Alsmos, he bad no papers resdy for . .° .

delivery when Raymond arrived st his sister's home, so bis best recollection, : o

 based on logiasl rescnstruotion, was that he propared the papers st his - . S
sisterts home and did deliver them at Boston withinm & few deys thereafter.. - . =
It 1s noted that in giving a signed statement Fuohs stated that te MRS

IEIA

arrangements made in his sister's home for the meeting in Boston, and for -

the preparation of the papers, were made without the kuowledge of his sister R
or her husband, that they were not present during the disoussion he had with
Raymond and they had no knowledge of the purpose of the discussion. Under - ‘
prolenged and sontimmous questioning ocncerning the meeting in Boston, Fuchst
position changed from that of positiveness -= even giving, s above shomn, the
physioal lecation of the meeting,to om of & rather nebulous type when he

‘stated he had no physical reacllsction of the meeting in Boston.
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Emrmrmnn NEN MEXICO, ESPIONAGR CONTACT IN_JUNE, 1 j( A

nmmﬁnmm.mammmmtnmamt
sister (Kristel Eeineman) in Cambridge, Massachusetts, im February, 1945, Fuchs -
stated that he would meet his contact Raymond in Senta Fe in June, 1945 Bo had =
chmhyundmauprhznthoynuldm;undthoyddnotatthaﬂ.m,,';-,.'f}-'
indioated en Alameda Street, where it lies alongeide the river, and betwesn T
Castillo Street and Delgado Street, where there &re tress and benches adjscert to . . |
the street, mrmm,mmnnmmrm.mmmumm,u_,.;;.r
ha then picked up his contact Raymond, and together they drove across the river -
bridge and turned left into & lane whick terminated at a gate, T stopped the

car, utum'm,mmmumratm-«umwa( u'

While there in the csr, Fuchs delivered in writing as much informatien
of an up=to-~date type as he bad concsrning the i-Bomd, He alsc informed Raymond
of the fact that a test explosion was soom to be held in July st Alamogordo, and
be algo furpished additions) information at this time which be possessed cemcerning’
implosicne Be gave in writing & description of the plutonium bowb which way soom . .
to be testsd, He furnished more information than had heretofore beea furnished LErd
ooncerndng the ignition of the bomb, altbough this igniticn system had not yet bsen -
coupleted, He furmished in writing the principles of IBM caleulations, the methods |
of caleulating efficiency and the results of the efficiency oaloulations, He h

stated that as best he recalls, his estimate as to the esleula effiocienscy ran
from & small percentage to as high as 50%, which he subsequentljrecalled im P
oomparing it wi gtm restlts of efficiency tests of ﬁloﬁ&i .{
ut e )
plans
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which was about the later Nagasaki explosion which wa

furnished in 4nformstion concerning the sise of the bard,

to use the bomb against Japan if it were found effective is the test, He knew .
that work was going on oo the gun but be knew very little abeut it. He probably . -
referred %o it in Mg written comsurmiocstion, He prepared & sketch of the bemb -
and its camponents with important dimensions indicated, and be drev 3 simalated -
sketeh oovering a period of about ten minutes, which as best he could recall was .
slndlar to the -sort ef sketch he turned over to Eaymond at this wseting, He dlse
furnished information as tG the typs of core, & description of the initiater and o
datails as to the tampere (35 |A o

o mntm:mwonmm,!m:ﬁﬂudthﬂhw
the pames of the types of explosives to be used in the bomb, the spproximats site
of the Trinity test which was socw t0 be made, and that the A-Bowd ascording to
calculations would be vastly grester in its explosive force than large quentities
of TN', He furnished, in fact, a specifio figure to estabtlish a cmﬁ,m)u. )

He stated that his paper was written in langhand, and in its preparetion
prior to the time when he left Les Alamos, be consulted official classified )
documents &t Los Alamos in preparing the longhand data which bhe delivered to kis
espionage contact Raymond, He remembers specifiocally that he examined official
documents to obtain information concerming the specisl method of detomatiom, the
IBM oaloulations and the result of the efficiency caleulstions. He stated that (\Xﬂ
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Baymond (mow identified as Gold) teold him on this trip that he Bad had troulle
getting there dus te his diffioculty in getting sway from his re

Fuchs stated it 1s quite 1iimly that he made notes in a diary he wae then
mintaining as to the dates of hkis contacts, but bs 1s nos sure that he msde &
nots as to the date of this partt mesting, His diary, he

‘ ﬂ.mboendutmd.( u R
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Emoun SINTA ¥E ESPIONAGR CONTACT IN SEPTRMEER, 1 j( X UL
Fuchs stated that at first he 1ived in Los Alamos on the reservation
in the dommitory, and some time later he moved to what was known as *The Big

House,® During this time, he was still engaged as & physicist en A-Bowb research
work in the Theoretiosl Division at Los Alaxos mdcr:ho over-all comtrol ef MED, :

At the meeting held in June, 1945, at Santa Fe, arrangements were made .
for a secend mesting in the fall ef the sawe year at Santa Fe; ihe date, time and &
place of weoting were fixsd i this indtial Santa Fe meeting, The date of the -
sacond weeting at Santa Fe wag probatly Septamber, 1945, as he recalls that it was
prior to ths time when he went to Maxico City witk Dr, Pelerls and ethers in - :
November, 1945, The specific date he does Bot now recall, but it was prodably :
on onw of his days off, Thoy were allowed shopping days without anmual leave being |
: charged, and he believes it was on ons of these shopping dayw. He recills that
- 3t first in Los Alamos they worked for six days a week, and subsequently fer five
RS days & weo He is quite sure that this meeting in September, 1945 was noé e

s

He received no indication from his contact Raymond (Earry Gald) as te
how Baymond had trevalled to Santa Pe, but it must have been by train. HEe believes
thet Raymond indicated he was going to return vis Albuquerqus, and he recalls that
after their mesting had terminated, be let Raymond out of the car at & point fairly
doutommmuon.©0u . o . |

~ Ee met Raymond, &s per the agreement made during the previous June, as he
was walking along Eliskops Lodge Rosd, he belisves between Hillsids Avenus and
Kearnsy Averme, Fuchs believes that he picked Raysond vp in his ear and they drove
on out Bishops Lodge t0 3 lensly place where the car was stopped and a )
di»usionmhold(g ;M | o |

During this discussion, no arrengemsnts were made for another mseting
between Fuchs and Raymond in the United States, first, because Raymond felt that
bs would be wnable to make arrangements to get awmay from his job, and sscond, _
bacause Fuchs had heaxd intimations that he might go baok to England in January,

Sy, ah

During this conversation in this instance htuén!’uohs and Raymond, they
4id make arrengements for a meeting betweer Fuchs and another espionsge contact
to serve as an intermediary in transmitting information to the Sovist Union, and A
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this meeting was to be held in London, Fuchs stated he selected the place for the
mecting at Normingtem Crescent, which is the mame of an under-ground (sutway) -
station in London. This statios is large, about 150 yards in length, and there is
2 1if% (elevator) and stairse Fuchs stated that according to these arrangewsnts,
he was to have a copy of Life Magasine with kim, and his new contacht was te have &
bundle of several books with a eord tied around them. Scme passwords, which he

of

if

d

£

does not now recall, were 40 be used, The date month and ape bhouyr .
of the day was fixed with a recontact to be made o to '

failed, and the recontact was to be at the same tims and
month either ons month or two months later. (Fuchs advissd
they made for the meeting were nsver consusmated o the
the Canadian Spy exposs, and he made other arrengemsnts oo .

It was nscessary, Fuchs said, for him %0 designate the place they
were to mest sinos Baymond (Gcld) was not acquainted with London, A . .

Fuchs stated that 2o plans were made for any further contacts at his '
sister's home or anywhers elss in ths United States, not even in the event am .-
omergency aross, Be advised that he remained in Los Alamos until Juus, 1946, and .
from the date of the September, 1945 meeting with Raymond until he left Los Alamos
in Juns, 1946 for England, mo contasts were made with Raymond, and no consideretion
was given to & subsaquegt mseting in the United States beceuse he did not Imow how
he could arrange it, and he doubted if there was even any consideration givea te
the possiddlity of such a meeting at that time, Fuchs stated that he left
Les Alamos and to seo his sister at Canbridge, Massachusetis, en the lash day
of June, 1 ? :
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: He stated that when'hs left Ios Alamos to keep this second mseting im
Septenber, 1945 with Raymond, he drove his oar while en route off ths side of the
road in a desert betwoen Los Alamos and Santa Fe, and thers wrote & paper in longe=
hand based on information which be rwtained in his meacry. He said "I had snough
in my head to do thise® He turned this paper which he prepared over to Raymond
&8s an espionage coantaoct, with the ful) intention and purposs that 1% would be
tranamitted through Raymond 4o and for the benefit ef the Soviet Unlen and its
Atomic Energy research and construstion program. He doess not belisve that his
roport contained any information as to the resulia of the Japamese sxplosions, \ﬁ

becauss he balisves that Dr, Penny's report comserning this waa later prepared,

Included among the informstien furnished by Fuchs in writing, wiless
otherwise indicated, to Raymond for transmittal for the use by tha Sovliet Union,
were ths followings The faoct that the produstion of U=-235 was about 100 kg per
month; that the production of plutoniuws was about 20 kg per mooth; there was ne
stook pile in 1946 as there were only very few A- s and the diverting eof
material (isotopes) into medical and cther research work was very small, B - ..
stated he was about 20 miles from the A-Bomb fission trial at Alamogordo, 4.6.,
"the "Trinity test®, and he viewed the results that were observahle froa this
position, At Los Alamos, his work was conserned with figuring out where things
might go wrong in the bemb action, and later at Los Alamos he worked on btlast waves,
specifically the tail end of the bhlast waves. Only so far as it entered into the
intarpretation of experimental results did he know of the effect that the boud
would have on human 1life, He furnished to Raymond, he stated, whatever he knewW,
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The uranium bowd at Los Alamos was an appendix, not much interest being shown in
it there; and he kmew no one conocerned with the gun at Los Alamose He furniashed
specifically in writing te Raysond the results of the Trinily tests, and advised
if the Znglish were keeping up with the United States, He alsc furnished data °
on Ms work en the initiator; the rate of production; and although he did not know
abeut 1t, he may have said somsthing about the preassembled core and compasss
changes are that he did, BEe furnished information concerning the eritical -
size which weuld be importent only if one wanted to know how many bembs wers being
msde en the basis of the rate of productien of materials., Ee believes that he
passed information to Baymond that the barriers were to be ef *sintered n_:Lehl.-(

Infermation lsarmed by Fuchs while he was in the United States, and an
indication based on his recellecticn as to whetber bs did or 4id aot furnish this
{nformation as specified below to his Russian espicnage contacts, is listed below,
with o indication as to whether the infermation was passed in the United States
or subssquently in England, It will be noted that from sone of the dates of the
mestings at which some of the subject matters were discuseed, that it would have
been impossitle for this information te have been delivered to Raymond by Fuchs -
at the September, 1945 centact between them, due to the fact that the metings

P St R

were not held until subsequently, Thus, his logical reticnalisation that this was

subsequantly furnished in England when he cated that the inferwation was
passed to his Russisn espionage eomct.( W .

As for the decusent known as MSN-18, the title being "Adaptation of K«25
Plaut for Partial Operstion on the Cascade of Cascades Principle-~—-Flow Sheets
YIII a, b and ¢," be stated that he knew that this problem was discussed, but did
not know that & paper bad been issusd cencerning it. EHe had hearnd nothing
cencerning K=25 at Los Alancs, and Lf he pessed any information st all abeut 1%,
it was prior te his going to Los Alamos, The Casecade of Cascades was considered
previcusly in England, and nﬂinnitm to his Bussian espionage contact in
BEogland prior to his coming to the United States, BHa transmitted mothing st any
time concerning the operations at Hanferd, and he did give more than an indication
of the composite bombd snd its economic festures. Hs did this at either the f
September meeting in Sauta Pe, or at the first meeting in Eagland, and he furnished
1t im writing, he recalls, There was included, alse, the eccuemic features of
the ocuposite bamb at ths Bptember, 1945 meeting in Santa Fe, This data was
farnished, be feels sure, &s well as in & subsequent mesting which he held im
England with an espionage comtsct after his retwrm to England from Los Alanos,
He stated that he did not furnish any information cencerning the problem in
achieving & non-equilibrivm reaction which was disoussed at the April super
conference at Los Alamcs, but he iz quite certain that he did furnish te his
Russian comtacts information concerning the inverse Compton redistion codlimg
offect, He furnished scme information comosrning diffusion plant protilems =
barriers, but this was only & limited amount of dats, and he furnished nothing
as to conditioning such problems, He stated that he did not furnish informatiom
contained in the address by Mr. Teller in Mr. Bradbury's effice at one of the

contents of a talk by Mr., H, Hurwits who spoke &t the second Msuper” mesiings

¥

first super conferences, nor did he furnish axy information concerning the 2‘%
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Ooncerning the indicated suggestion of Dr. von Neuman, who suggested
the ignition of the super baab by ths implosion process, he stated laughingly
that this was Mis, Fuchs?!, suggestion, and that he did not farnieh information
oconoerning the ignitien of the supsr bemb by the imploxlon proocess. There ™as
20 inforestion furnished oonoerning the suggested eylimdrical rether than she
sphariecsl implosicn gadget, por did bs furuish amy informatien oonosrning the
centents of discussions by Messrs, Metropolis and Turkevich st the third super
mosting, Also, he furnishsd m informatien $o his Rusgian oentasts cancsraing
a digoussion by Mr, Lausdorf at the fourth super meeting, HEe could mot recall
the subject matter of the fifth super meeting at which ¥r. Jeller presided, and
the subject matter was not furmished to kin, He furnd shed some information abous
the ides but mons conaeruing the details relative to the development of dlaw .
explosives, He is unatle to identify what was discussed at the mesting in
Juns, 1945, presided over by Darsl Froman st a meeting of the Interim Counail
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[IIE’ORMATION EUR'STISI_ED BY FUCHS TO ESPICWAGE CONTACTS : {x_) u

. Fuche stated that, generally, information of a technical type was given
Yo Raymond in writing. He maintaing that at no time did he have any other
contact, nor wes he sssociated with mnyons else, in the United States directly

or indirectly in esplonage activities. His American contact, Raymond (he later
identified his photograph as Harry Gold), would not be able to undeistand
technical information furnished orally; thus, to a considerable extent and
gensrally, the oral information dealt with personalities, the identities of .
"sclentists, plans for the test explosion et Alamogorde, and things that were .
within the scope of comprehension of his contact. He advised that Raymond rever

tock notes at any meeting.(j M

He stated that his best estimste le that the information furnished by
hin epeeded up by several yeare the production of an A-Bomb by Russia because it
did permit them to start on the development of the explosion snd have this ready
by the time the fissionable material was ready. BHis estimate of "several years"
it based on a speculation as to how good the Russian sclentists are and how far
advanced the Russian development was at the time, Eis conclusion i1s that the
Bussian scientists asre as good as the scientists in England and in the United
States, but thers are fdwer good scientists in Russla than in the United States
and England, Be gave his Russian espionage contacts nothing which would speed up
thelr productlon of plutonium, and he estimates that if he had given the same
data, which he gave to the Russiane, to the United States, as of the deste of his
arrivel In the Urited States, he would have speeded up the American production of
en A~Bomb only slightly. He did Hess on to his espionage contaet what he lesrned
concerning the production of plutonium during the final veriod of his work at
Los Alamos. Upon further reflettion, he stated that the information furnished by
him alone could heve speeded up the production of an A-Bomb by Russia by one year
at least. He edvised that if Russis got no information on the plutorium process
from any other eource, his datm, ee nished them, could not have been of material =
assistance on thie plutonium phase, ( “ : C . -

'

g Information Concerninge E—Bo%)

\ Fuchs claims to have furnished no informstion to his Russian contacts
concerning the H~Bomb while he was in America, Ae far as information furnished
by him on this subject is concerned, he referred to a statement obitained from him
by kr. Michael Perrin who ig a British Consultant in Atamic Energy Development
and whd interviewed him at t equest of Awericen authorities, and e report has
been submitted by Perrin. (% ‘A
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During the last period of his work in Los Alemos, Fuchs said he did some
research work on the H-Bombd, including hydro~dynemics as involved in the U, 5§, work,
He was arguing with himgelf sbout this time concerning working on the E~Bomd, and
although he eubsequently passsd on to his espionage contects in England what he hed
learned in the United States, he was then neverthsless possessed of some doudbts "«
as' to the wisdom or propriety of his action(% \k

| In referring baclk to his first paper dslivéred to his contact, "Alexender,"
in England, he stated that this paper, he recalls, was confused, snd he stazted in




€0 & e
comnarigon his information concerning the H~Bomb work in the United States at
the time he returned to England was also best describbdd as a confused picture.

Ee stated that when ha, Tuchs, left Los Alamos, however, he lmew as as

anyone at Los Alsmos about the matter -~ but mich hes since happened ]A
‘%/In‘fom&tiog Delivered by Fuchs to Gold in New York City, December 1943 to Ausust

Yritten Infomation Furnishad: SR ;"_- . ; o S - M ,5;

- . 1. Eis longhand drafts of the 13 RISN papers prepared 'by hhn emd
< all of the information contained in those papers at tha timo
LY he delivered them was classified. _
' 2. He furnished what he kmnew, and that was cp.d.to nmch. concerning
gaseous diffusion, which wvms later apovlied in the production
process at Onk Rldge, but he kmew hardly anmything about the ° .
electro-magretic process, although he furnished what he did lmow,

3. He furnished generasl information concerning membranes and the
compogition of sintered nlckel povder, Although he did not lmow
muich about the technical details, he i‘umieherl the 1nformation

. as to the principle. ~
D 4, He furnished information concerning the ganeral scale of the ef:fect
o : . of the American progrsm, with the epprozimnte timing of this program, | .
5. EHe furnished information from time to time, as received by him, !
concerning the over—-all and general effect and activities in .
connection with his own work relative to the production of fissionable}
naterial and its potential use as an explosive in the war effort, CX

s
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Orel Information Furnisheds

7

1, Information as to the address of his sister, Kristel Heineman in H
Canbridge, Massachusetts, for contact purposes,

2, At each nmeeting in New York he and Gold agreed orally as %o the
details of time and place for the next planned meeting,

3. Ee furnished information concerning the identity of officers and

~ the ldentity of leading research personnel at The Xellex Compaeny
and The Manhattan Enginsering District in New York. He alsa
furnished information concerning persornelitiss and the general
vergonnel situation at these esizblighments,

4, He furnished informetion that a plant was to be establiched for
the production of fissionable material, teo employ both the gassous
diffusion and the electro-magnetic processes in the development :
of fisslonable material, such materials to be ueed in the develoo~ -
zent of an A~Bomb, and the plant was fo be built somevhere in the
southeastern part of the United States (later at Oak Ridge).

( nformetion. t Cambrid Messachugetts, Fo m U\ Cﬁ)u

Pachs stated that he passed no written informatiem to Gold at Cem'bridge,
Hassachusetts, during a meeting at the home of Tucha! sister, Kristel Helneman,
Ee did furnish the following oFal information: / '




1. Ora.l pla.na for a moting soon a:rtervaxﬁs 5.:1 tha Uity of Boston. ‘ )
2, Oral plans for & meeting to be held in Jums, Y45, at Santa Fo, |-,
- . Uew Hexico, and in making these plans a detailedstteet map wvas .
examined. He egreed to prepare for delivery to Gold at Boston - -
.~ I.. a paper containing additional confidential, classified mrnmatian. .
i He egreed that the information contained therein would bring the . =
" information which he possessed up to date a.s far as pauing mch I
information to his contact was. concerned, - - S
He received sn oral offer of money frob Gold: b.e does not reca.ll
the specific amount, but he turned. down thh qﬂfer and stated he

voruld. net d.o auch a thing. e -,:;. : (j&

l%ﬁfom&tiom 'Deli. t Boston u hu ett !f | M

Fuchs claime that he mrnis'had no claaaiﬁed oral infomation at tha 3
Boston meeting, held within a few days after the meeting at bis sister's home, = T
but that he did prepars a written paper which, he believes, was prepared by him « - -
‘i his sister's home and which he delivered at the heretofors descrived meeting .
in Boston. This informstion was all 1 writing ami consisted of: EoL N L ‘
s 7 S T
- : 1.' Detalls of the principle of A-Bomb construction. . ‘_"f.;".f‘ cn
‘ L 2, The principle of the method of detonation. TR s
3. The decisions made up to that time as to the type of core -
be lmew nothing then concerning a solid core. ;- \*- e
4. The principle of the lens system, although it had. not yet been
definitely adopted,
5. The outer dimensions of the high explosive and the lens- system.
6., The possidility” of making a plutonim bomb., .. _, .
7. Most of what was then known concerning 1mplos:lon - this was the
nain point covered by this paper, - - : _
8, That high explosive was the type of ma.terie.l for compresaion -
being considered, although it had not deen entirely decided upon.

9« The difficulties of mxltiple-poin‘b detonation, on which F\mhs
was then working, 3

10, The sequence of timed explosion, -/ .. -~ v Cetim
1l. The sgreed-upon, as well as the prospective, plans for tho 3
construction and the production of an A—Bam‘b es was then lmown ' } "’f

OO BN ST Re Y-S S U SO VPR 11 P U S

- to him, © g

12, The high snontanecus fieston re.te of Plutonium 240, (Althaugh A

he d4id not Xmow the material as Plutonim 2'40 at tha.t tima 8 Ll

" kmew it was a type of plutonium.) .. “ b

13, The critical maes of plutonium as ccm_pared w:lth Ura.ni'um 235. DR | :

: 14, The apvroximate amount of plutoniun necessary for such & bawb, 5 .
o 15. The current mea.s as to tha need for an 1nitiator. g .:f:a:,mw'f %

He doea not ‘believe that he disclosed at that timo'i;ho amaunt of 'U-235
that was required in the production of an A~Bomb. Likewise, he did not kmow
vhether mention was made at this meeting of the sintered nickel powder, (s ; u
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@ﬁomation Deli.vered. t S t Fe New Mexie J'unei HQM

Writton Infomt 10:1 Fu.rnished:

. 1.

"l,i,.-_i,»_‘._.;iz. A sicetich of the bomb and its componsnts, with importait” LiiA%:
R dimensions indicated. (There is attached a reproductiom nade .
" by Fuchs in about ten mimutes of whab he believed iz a limilar,

A deacrlption of the ;plutoniwn bom'b.
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sketch furnished at this meeting,) -+ .": e aip

As much up-to—dato fmfomation concerning tho bamb a8 ha than

Imow, - - .
Additional mfomation concerning implosion.

Additional information concerning !gnit:lan a.l%hough this
research was. not yet finighed,

6. The principle of IBY calculations, = .=
7+ The method of efficlency calculations,. . '
\ -8, The results of efﬁciency calculationa. bis estimatea 'boing fran
L 7.7+ ‘a small percentage to f£ifty percent. -‘ < !, o
© +9« The size of the bamb. - S
E 10.. The intention to mse the bomd against Japan.«_ L ' (
11, The type of core, - T et e Dl e
12, 4 description of the initiator. e
13, Detaila ag t¢ the tamper. T S SR SR
Oral Information Furnisheds = f _ i
1, The npames of thg t:roes of explosives to be used in the bomb, ,
2, The fact that the Trinity test exvloeion of the A~Bomb was soon
. . $o Ye made, and the approximate site of the test.. N -
- 3« That the explosive effect of the A-Bomb would be vastly greater

1,
2.
3.

-

4,
5.
6,

Ta
8.

than TNT, and a comparative statement as to the anount of THT
vas actually furnished, He knew at thie time that vorl: on the

‘:"_",‘
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Zun was going on, but he knew very little about it, - (ﬂ )M
2

i nformstion leivg;gg, gt §a.nta Yo, New Haxico, §gutem§e; 1_9!_4»5 j% ) M

Written Information Fu.rnishod.z

',‘

That the production rate of U-235 wes sbout 100 kg, per month.
That the production of plutonium wes about 20 kg, per mcmth. 0
Information developed by bim in connection with his work, - -
concerned with figuring out where things might go wrong, =~
Information concerning blast weves, especially the ta,il end oj.’ .
the blest wavee, ms he was dolng work onm this, CeET e FT
Results of the Trinity tests and whether the English ware e
keeping up with the U, 8.A. in developnentl. - :
Eis workk on the initiator, S

The rate of production,

He may have furnished something concerning tha Tre-assembled

core and compass, and the chances are he did, he advised, (%)u
g 1‘
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: : o H
. 9. The critical sirze, which would have been important only if !
- soneone wented to know how many bombs were being mede, 'ba.sed
-« ‘upon the rate of the production of materials.
10. Ee belleves he passed infomation that the ba.rriers were tao .- -

o~ .+« be of "pintered nickel,”-. . Qb
- 114 The special technical phaso of plutonium. am}. tho nsu of a \C u

speclal elloying conatitnent "=‘,.“ e ST §§

) . i -(_~-f‘ _“‘.,- -'t. 4 [ H LA

_ Puche stated that, ss of the time of the September, 1945. meoting.x SR

the uranius bomb at Los Alamos was an appendix and not too mich interest was | . .
ghown there in this type of bord, and he kmew of no one at Los Alamos concemd. B
with the gun., Ho sdvised that he Imew of mo stock pile of A-Bombs in 1946~ 5
since there iere only a very few available, and that the diversion of the
isctopes material into medical and industr‘lal research was very little, He - -1
vas pbout twenty miles from the A-Bomb fission trisl st Alamogordo, New Mexico. g
and ghserved what could be ,seen from that distance. He advised that only 0 R
far as it entered into the interpretetions of erperimental results would he R

know of the effect of an atomic explosion on human iife, He lmew nothing a.t
this time as to the chenge & deslgn concerned with gaseous diffusion or .
elactro-magnatic forcews, althaugh be knew a amgll amcmnt a‘baut making a compact R
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. * menary in furnishing this information,
2,” Vorking on the .caleculations inmvolved in tests in connection = - ..i%
with the Japanese explosions, although the information possessed
© by bin and furnished by him wes not’ the a.ccepted. figum, he R
belleves, S . __ T 3

-

1. Data on the fpro‘n ‘t;ility of pred.etonat-ic:@m he relied on his M

For added pertinent information, he made the follomng corments T
concercing the delivery or nondelivery of information to his Russian espionage
contacts in the United States or in England, ard it would appear that perhaps

nogt of thie information which was delivered would have been in Englend since

he claims to have had no contacts for delivaring esnionaga information in the
United. States after Septem‘ber. 15451 )

R R, LA
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1. As to the document referred to in MSF-18, entitled. ﬂ.n.aaptatian
- * of E~25 Plant for Partlal Operation on the Oascade of Cascades
Principle - ~ -~ Flow Sheets, VIII, a, b, ¢," he advised that he

- does not remember this report. Ee recalls that the problem was -

discussed, ut he did not know a paper had been iseued concerning

- the subject, He had heard nothing concerning K~25 at Los Alasos,

and if he passed any informstion at sll concerning E-25, it would 4

- have been prior to his going to Los Alamos, The Cascade of ' '

- Cescedes principle was considered in England previous to his ;

- coning to the United States and was tra.nsmitted to his Rnssian (“b() M

'ET ~33-
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esplonage contacts in England prior £o his arrival in the

U.6.A. He furnighed no information dealing with the work
at Banford Waghington, ‘ ) _ .

Ho daia give moro then an indication as to the ccmposite 'ban‘b 26
"and 1ts economlic features, this information heving been glm“"‘_f-‘
at the last meeting in Santa Fe in September, 1945, and the’

firet meeting in England thereaftervards, The information m*‘

transmitted in writing., He furnished no information concorning
the problen of achieving a non~equilibrium reaction, and e .7

does believe that he furnished in:rormation comerning the merao .

Compton radiation cooling affsct. T i

. Foaia - .;1,-‘ ".‘ -
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concerning thermo—mclear veapons, ha advises that ha fumishad, =
roughly, the information which was in the FPermi lectures as .- ,*:3; -

" distingulshed from the information set forth in the YSuper® ' .
. . Handboak, He firniched some information relativé to raa.ctions

in England as well ss a certaln limited amount of informatien
concerninz barriers, but no infomation concarning conﬂ.itloning
1n the d.iffusion pla.nt problems. Sl e

: .'.«-.
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‘Concerning the firet MSuper® conference in Mr. :Bran‘mry‘s office,

-, which was addressed by Mr, Teller, he furnished no information .~

which was discussed there. He furnished no informatlon concerning
the second "Supe#" meeting, presided over by Mr. Teller, and
information discussed by Mr. E. Hurwitz. Fuchs claimed to have
been the ome who suggested the ignition of the "Super” bomd by :

the lmplosion procese, He furnished no information concerning ~

the suggestion of the cylindricel rather than the spherical
imploelon gadget, He furnished no information which was discussed
at the third and fourth "Super" neetings. He cannot recall the
subject matter at the fifth "Super” meeting. He did furnish the "
identity tut not the details concerning the development of slow
explosives as discusgsed by lMr., Stout in Fucha! presence. He could
not identify the subject metter of Mr Iuilo Sampson's tall: at a L
meeting held & June 3. 19116. o & '
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Decnbu-, 1943, he was assigned as & part of the British Misaion which had 7 -
offices at 43 Exchange Place, New York City, and which was working wder ﬂu
over-all control of the Manhattan Engineer District., His first tﬂpwm
New York City after this sssigmment was when he wat to visit his sist

Eristel Belnmen, in Casbridge, Kassasimsetts, dwing Christsas, 1943.&5“
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trip to Montresl, Canada, for a conference with Canadian scimntists, snd he - . -
stated that the ;mrpoao of this trip was to accompany Professcr Pelerls who hnd
fomd it neceassry to go to Canada to discuszs atomic problems, Fuchs we o
. unable to remexber the names of the aclentista contacied there except for the
~  names of Haleman sand Kowaraskl, He sald that he treveled t0 Canada by air and -
" also peturned to New York City by plane. Fuchs said that this trip ad mo -~
Mreot comnection with any esplonage engaged in by him., Fuchs also visited lﬂl
siater during the Spaving of 1944 en several occasions, He stated that they =
were probably at one-month intervals, and he believes that he went thm at the
tine of & birthday ammiversary ccourring in May, 1944. He also made g trip to
ses hig sister shortly befors he left for Los Alamos in August, 1 5() L{
In July, 1944, mhl;mﬂlod that he traveled to Washington, D. C.,
where he conferred with 8ir James Chadwick, the British-Atomic Energy -
. representative, and at that time a definite deci musnadothsbhomto
§° to los Klaws rether than retum to Eagland, _) L

' After Fuchs arrived in Ios Alamos in August, 1944, he rematned t.hm
wbil LA A 1945. l'bia was hd.s r.trst tr.!.p off thc rostrl.oted resarvation -
area, .
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‘ “Fucks el recdledth:t anomoccad.an, while at Ios D.noa,
mdnntﬂpinmlmbonhwtandﬂngbon,n. Cey for a conferencs, retwrning
to los Alsmos, &1s0 in an Army plane, He does not remember the exact date of
s tri, but the purposs of 1t s in comestion with bis o:nm-ork{j’)u

mrinaﬂo'nnbcr, lm,mtule!‘& Ipsﬂmatoga‘bomutrul, .
Canada, for work for the British Ministry of Supply who were attexpting 4o .
engage people for work st Harwell, England., He was mypposed to meet the
partiocular individual whom he was to contast there in Chicago, tut becanse . -
of his plam on ulenco ke travelad to lbntreal, canadn, f.oalko S
this comtact, b\ _ - ] LR LaigE
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* tranaferred back to England. At that time he traveled to Washington, D, c.,

_ rhmhanauoommuthnmabwu AR
o " Fuchs was questioned with regard to hopupouotthintripmd "

“then travalod %0 Mexico City on & short holiday. They returned from .

. L

Sriewih e e -

. i'ucha, following thls conferencs, returned to nbuqurqno, Hew
Xextco, where he met Mr. and Mrs. Pelerls snd Mrs. Edward Teller, mdthq

,"le a

Maxico to Los Alamos in early Decather, 1945, Fuchs ststed that this i.rlp
by the group to Mexico City was in no way comected with his espionage ..
activities, During June, 1946, Fuchs left los flamos permanently, bul.ng

R s b .,f!fw.{‘g‘_i}.‘ll i L

and he believes that he recalls staylng at the Hotel Sheraton, He them
traveled to his slsterts home in Cambridge, Massachusetta and made a trip
Irom thare in company with his sister, Xristel, to &hueotady, Nar Iork,

TN,
oL

he stated that Bethe had been counected with the Theoretical Division at - .
108 Alamos, and he had desired to talk to him prior to golng back to .
Bngland, He took his sister with him on this trip in order to get her awsy
from her home and children, and to give her a little outing. Fuchs believed
they traveled at least part of the way by plane in order that she might = -
have this exparience. Puchs said that this tripmnat comaoted u:l.th l:l.l

espiomage’ actiﬂt;r.(@ \‘}
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Eucn-s SUBSEQUENT ESPIONAGE ACTIVITIES IN msr.mt(@)j

 Puchs advised that in September, 1945, in Ios Alamos his comtaoty,” #i.'". . - .
‘Raymond, gave him instructions for the carrying out of a meeting in England In view -
of the fact that Fuchs at that time believed that he would be returning to gngland '~
around the first of the year, 1946. Yuchs himself actually designated the meeting ..
place in view of the fact that Raymond did not know anything about England, Fuchs .
was to carry a ¢opy of Iife at this mesting and hias contect was to have a bundle - -
of books., Actually Fuchs never utilized this method of reestablishing contact with .
the Soviet Intelligence Service in Bngland because of the exposures which had been -
made public in connection with the Soviet Intelligence network in Canada, He,
after his return to Harwell, England, in July, 1946, saw certain excerpis there L
regarding the espionage activities of Alan Fun May, the British scientist, and -
this made him fearful of utilizing the contact although he did not actuall
he would be involved becausé he had not engaged in espionage in Camdaégv
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P late in 1946 he decided to utilize some other method of reestabIishing * | ..
contact with the Soviet Intelligence Service and he therefore decided to attempt
to recontact Jurgen Knczynski but, learned that Knczynsid had returned to Germany.
He, therefore, contacted Johamna, stech who he knew to be active in connection
with an underground section of the German Communist Party and Fucha stated he .. -
had known her prior to the time that he went to the United States. He contacted -
her at her home and told her that he had ®lost contact.® He asked her to get
in contact with whoever had taked Kuczynsid's place in England and give them the
message but he did not explain further, A week or so later he contacted Johanna

Klopstech just outside or inside the gate at Hampton Court and she at that time
gave him instructions as to how he would reestablish contact for espionage . '
purposes, This includéd a password and recognition signals and the contact .-
was to have a red book in his hand while Fuchs was to carry a copy of #Tribune,®’
They were %o meet at the Nagshead Pub in Woodgreen, London, England, and the - -
recognition signals included the contact making some remark concerning a drink . A
and Fuchs maldng the suitable reply. Fuchs believes that early in 1947 he . -
actually reestablished contact with an individual, whose name he did not know,
at the Nagshead Pub and at the first meeting with this man nothing was passede  °
The new espionage contact reprimanded Fuchs for utilizing Johanna Klopstech, = %
a Commnist, in reestablishing contact with the Soviet Espionsge Services, :
From early 1947 until February or March of 1949 Fuchs carried out approximately
aix contacts with this new eapionage superior and the contacts were spaced at
approximately two-month intervals; however, Fuchs says that he missed a large
mmber of these contacts, He said that there were two points for the meeting
places after the firat meeting and that they alternated between the two spots,
one of them being at the Spotted Horse Pub on High Street in London, England, _
and the other was outside of an underground station in Kew Qardemns, lomdony, =°,
England, Fuchs said that he believes that he only delivered ons or two actual, |}

reporta to this contact which he had taken from bis official position in con~ @
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nection with the Atomic Energy Research Plant at Harwell, E:zgland He did . x
furnish to the contact information relating to atomic energy research, including ;
the followings the mechanics of assem:bly he filled in the details on : :
detonation &8 he had learned it in the Uniiad States, -He believes that ,%‘*;, S
furnished calculations from the two atomic bomdb explosions in Japan, although =@ *
Puchs commented that his calculations based on this were not the officially: DOLIERAN
accepted calculations, ¥as once asked about t.he electroma@etic process and .
the effid.ency for‘mn].a. u Teet ERE Dy e B e '-‘.-"u‘-'-.‘”-'L?. .,m—:"_

: ...s,- . s
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Fuchs said that dalivaring material to th:l.s espionage contact, the L
mdiv'!.dual would usually disappear for a few minutes ahd then come back, which .
indicated to Fuchs that he was passing on the reports t0 someone else, Fuchs- .-
gaid that in meeting this individual in pubs, he would usually go in and sit
down and order his drink and a short time later he would see the contact im - . -
the pub and Fuchs would wait until the man then left and would shortly Cer

w&«@m v

follow him out on the street ﬁ:ere the contact would be actua’lly established.

Ch - Puchs said that in e;lther 1947 or 1942 he accepted 100 pounds :Ln Engliah
monay from hig contact, Fuchs said that he was motivated in doing this by the
fact that security precautions had been tightened up after the exposures in -

Canada and he felt that in accepting this money he was more or less assuring his %
contact of his loyalty. Fuchs also sald that hs may have accepted a pound or o ;
two in BEnglish money at various other times in order meet his expenses for traval 5
but that be did not accept any pyesents or gii‘ts('é'{ 1 ;
Fuchs stated that ip 1948 it was suggested to him that he contact an i

. individual by the name o onlin at 2 Rue Adolphd Bartholdi in Paris, Frances .
He was told that this individual would be able to place him in contact with .. - ,";
gomeone who would be able more fully to understand sc%entd.ﬁc terms. Fuchs = ..
paid that he never established eontact with Sukhonlin (actually Vassilj 1. A 3
Meoukhomline) in view of the restri laced on aterling i’or use in ; L e
foreign travel at about that time W C B AP
; Arrangements were also made in order that Fucha might establiuh 3
contact with his intermediary in case the other arrangements broke down ;

by going to a particular address at 166 Kew Road in Richmond, Surrey, Englande
At this point Fuchs was to throw a copy of the periodical #ien Oniy® over the
wall of a house. On the %enth page of this periodical Fuchs was to write
instructions for the next meeting, Fuchs was then to go to another poimt and
to make a chalk mark on a wall, Fuchs utilized this method of contact on omly -{ . %
one occasion which was merely for the purpose of festing the arrangement - '
and he did not place any instruction on the tenth page of the periodical, “~ ™ -

His contact at a later meeting in Fuchs that the proposed method o tu o
establishing contact had workeds (It might be noted a.t this point that w T
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Fuchs sa:ld that he finally stopped attmding meetings with hia contact

4
N w Mg he il Vi N

and that no attempt was made to again activate him in Soviet Esplonage. He also !
said that his céntact may have known that he was dissatisfied because he missed :
so many meetings and also had not been mmishing all tha infomatd.on which - -
was requested. - _ e e 3
Fuchs ﬁ:rnished the following description of hia la.st espionage o “

contact in England: - i . s

XNames hbt h:m. S e s L teon T Tttt e WU

Agetr About 0. - L T R T

Hoights 516M or 7% | .« o wesim v we nwiliowile gd w¥vi i 0 DY =

Weight: 160 - 170 i :

Eyea: No recollection. K

Builds Stocky figure. ;i

Hairs Dark blond, combed’back and believed parted. '

Features: Falrly round face, - S Ly 4

Noset Short nose. R O

Iipss Neither thin nor thick. Ao ez R S .

Glasses: No. ‘ T ‘ RS

Teetht No recollections L e

Nationality:s Fuchs said be could have been & Russian but he is not sure of tlﬂ.s.

Accenty Had slight accent. Fuchs not able to identify.

Occupations Does not imow. ' . o N

Habitss Drank beer but did not smoks, - R 1

Personality: Friendly but somewhat reserved. ‘
Scientific Background: Nono . R
Dresu Well dreaaed.

~ 39 -
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" puchs advioed that during oveber, 1947,-he travaled to the 2.
United States by plane, arriving in New York City. He stayed & day @ ..

which was in upper Manhattan, Jnuto!‘tnrom andhobdioudtlntit
mcnastrmt'ocrthrublooklaboumthmm. Ho recalled .
mthsbrmhﬂaotthofwtthsthermuﬂatﬂdtmwhﬂoI.Bo"

' Fuchs then went .to hgtd.ngbon, D,C., where he attemded a do-
classification conference in campany with other British acientists, no
said that this conferance lasted three or four days, end he saw thare a
muber of Aserican scientlsts with whom he had worked at Ios Alamos, He -
sald that following this conference, he traveled back to Hew York City and
then went to Ithacs, New York, At Ithacs he visited Cornell University, -
whers he talked to Dr, Bethe, a M, Wilson, Phillip Norrison, and mchard
P, Fayrman, His convu-aations with thess individidls ware in rtgard io
work being done by them in nuclfear studies at Cornell(

8 then traveled to Rochester, New York, where he as in conbact
with Rob shak, whon he had known et los Alamos, chidthutha_
arrived in ester in the late afternoon, and recalls being shown &
eyclotren by Dr. Marshek, Fnchlthmwauttochicago where he lpaztt‘o
deye at the Argomne Natiocnal Laboratory, and he recalls being in contact tith
Dr, Zimm there, Fuchs said that specific parmissicn had been obteined for s -
vigit to the Argonne National Isboratories, and his sccess to information -

¥rs, eller, but does not believe that he saw Edlrard Teller who had
Just left cago, He said that on one evening Jira, Teller invited acme
pecple in to see him, but he does not recall the names, Hadoearecan
g.mmmwmmmemmmoc W

After leaving Chicago he went to Schemectady, New York, where ho
- spent one or two days at the Genersl Electric o He sald ¢ be oone -
ferred with a muwber of perscna, including Dr, sek and Mr He

pncwbadnmrkbdmdmeatﬂmeﬂ@ \}\

g

$wo in Her York City et a hotel, the name of which he &id not recall, bu .. -"'

| Sd.mer was reziding in an apartment on that lbnﬁg/) u - .
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there was limited to some extent, While in Chicago, Fuchs said that he saw

8aid that he was shown the betatrom and the symchrotron, Fuchs said that L
he had several informal discuselcns there gave & abo:ct, woml lmo .
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T P uche then tnvelod t.o Cunbrl.dzn, llmhn vh
throe days with his sister, Kidistel Helnanan, He dooa
with herr anything concerning bis contact, anond,"lhomhanbmhug,
to her by the name of *Joseph® or ®Jack,® He said that during the time he -
“was there his sister may have. entertained once or twice in kis honor, but .
he does not recall this with sxy certainty, He belleves that Robart - 7
Heinaman was present st this time, Fuchs also went to the Massachusetts - .
Tnstitute of Technology during the time he was in Cambridge, &b which tdn ST
there was some dlscussion on experiments with regard to prospecting rord.l TN
with neutrons, He recalls seeing Ir, Welskopf there and also saw llarl‘.in Lo el
Deutoch. He th traveledhacktoﬁa‘!ork Gitysndcmxght aplam to_ T
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Tucks was qguestioned uprdhg esRtain elou uquinunou and tmd.nn

in the United States, and while he had expresesed initislly a reiuctance te furmish .
informtion regarding such persoms, M did give esrtain informatien regarding thees

persons. He specifioally stated 4hat acoe of the fmodngpmouuhaw
Mﬂhnnomm mtdmuim-bmntb Mhd ‘

mmmmmmmm
ﬂh&ms,aﬁhhﬂwrbﬁﬂorlﬂm He
nm-nm,mumuxm,ncmu:aumty.(\x)u

G M__uﬁ_’_(m —_— (a‘C) W e T

mmmummm. cohoncmmpﬂ.odthlthnhlnl

attaabed 40 the British Mission in New York City. Fuchs also said that whem he = °
wag in the United States in Novemder, 1947, he saw Dy, Cehen at a restawranmt im - .:°

New York City. Fuchs said that be left kis bat in the restaurent, and later
yequested that Cohes pick up the hat ant returs it to the bome of Mre, L W, By

Skinner, West 111th Street in New York City, mmmmtm-mmm

not have anytiiug to do with s ospiomgo activitles, (ﬂ) u

mmamumn.hmatmumm d savw Mn in
Ionnhor. 1947 at Corpall University in Ithacs, New Yerk, He not know or ay
esplonags or Communist sctivitiss cm the prt of Mv, l'qm.( u -

[} muﬁiﬂf@)\k

Mﬂﬂiﬂmhm'dmprumma.Mduﬁm -
1947, when Fuchs visited MIT in Cambridge, Mssschucetis. He kuew of 5o Comunist

or eopiennge activities on the part «f Ici.lhopfo (%) u

Ez- wrsffontost | (3 D\ - ;

Tuchs said that e knew Deutsch at mnno-,muummn '
Fovenber, 1947, st MIT, He said that Deutsch may also have visited Kristel
Heinezmants home in Cambridge during that time, PFuchas alse mew Susis Deutach; -
the wife of Martin Deutsch. He of no cm-t or upclma wuﬁun o the
p;rtotllr.crlﬂ.nw,tm. . _ Rl
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Fuchs Kad Imown Benedict during the period be was in New York City
“attached to the British Miesion there, He &id not know of any Communist e
. esplonage sotivities on the part of Bemedich M
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mwunmmmmmudxman
,duﬂnglwulutorkc Mhhuotmmnwcmw
actidthantbopﬁ d X e 1
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mmmamtbmmm o Tos Alamoo, snd that be'. © -
dn had dated her on a fow ocos how d axy Coamuntot o .~ . ¢
esspiomage sctivities on her part \] R O T I S A

L Chstetepter prenfestn (35 ) T
mmmthmmmnmmm Mhatmhodto‘thp

nrmchnm,mumunxmnmmnmm
dunotholotawupim orcnnni.st uuvltiu

(a0, mrmor nh_%_ﬂ!j&/)u A

Fuchs said that he had never met Professar Bintein. Be said that be
muuaetivitycuthapu'tofuuhinhmhw. He knew of no Comnunish
A ""mw td.umthn otunmu.%u R

{[11. Jo_Robe nhaiurj )m - /

. ) MaMOppenMurduﬂngthtiﬂthtOppmhimrmomottb
leading officials st Los Alamos mmamcmmwu.mw activitiss

o the pu'b of Opponhd.nr. . v

R ,.’. L .__4. N --_—-_.---__

Mamnr.mcukttmnma,mnnmmhkmbor,lﬂ'! E
at the Genersl Kleetric plant 1n Socherectady, e mdmcmn i
wcmmpacuﬂmlmmwtdmcuk. U T
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Tuchs becems soquainted with Dr. hﬂhakatl'.u mma,udinlm.
1947, visited Dr, Marshak im the Phyesics Department at the University of Rochesters -
mmmwdwmumammmdnuhkmmcm 2 ;
er ecpionage matters u . o L .
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Fuchs said that he becsms acquainted with Dy, and Mrs, BEdward Taller - ..
at Los Alamos, and was very frispdly with both of them, Be said that he slwo - u
saw Mrse Teller in Chicage in Fovexber, 1947, Fuchs stated that he kuew ef mo - |
Communist or esplooage activities on he part ef sither Dr, m.rch:mr.%j

R SR S DU S AR ot - AR IR

(6 omelrnam NG || o7 T e
" Juchs ssid that Mr. Prelech was cns of his better friends st Los Alawcs, =

where Freisch was also & part of the British Mission, Be &1d mot knowef sy -
Commurd st or esplonmge sctivities on the part of this individual, (g') u

. ’ .
(% 2rotesser Budarph &, s NG
R Fuchs said that he bad worked with Professor Peierls st Birmingham,
" Fngland, snd hed then coms to the United States im Decexber, 1943 as an assistant
%0 Professer Peiarls. Be later worksd under Pelerls at Los Alsmce, and has alse
seon quite & lot of Pelerls since Fucha returned to England, HEHe Imew of m R
Conmunist or espienage activities on the part ef Peierlse u S

e

Fuchs said that be begase scquainted with Mre Ronal#¥dumey snd hiu
ufa,:&g;b in Bristdl, BEngland, in sbout 1933, and was cleosely aoquainted
with until at least 1937. He said that e alsoc met the Curneys iz Chicago,
T11inols, in November of 1947, Be said that considerstien bad been given for the
exploymert of Dre Gurney at Herwell, England, en the Atomic Energy Resesroh Plamt
there, Fuchs said that he would regard Dr, Guroey as & seourity risk, He besed = -
this on the fact that Ourmey and his wife had both belonged to the Scclety fer - - -
Cultursl Relations with the Union of Soviet Socialist Repulilics in Bristal during .-
the 1930'se Fuchs himself had attended meetings of this crganisation, and knew
that Mrs, Gurosy was partioularly sctive in the organitatiens Fuochs regards the
Soclety for Culturel Relations with the Union of Soviet Socialist Hepulilics as
s Communist fromt orgamisstien, Fuchs said that his statement that he would
regard Dr, Ourney a8 8 security risk may have beent scasshat prejudiced bsosuse
Gurney was turmed down for esmploymsnt at Harwell, England, for work om the Atomie
Energy Research Plant there, Fuchs belisves that the question of loyslty possibly
entered into this rejectioen of Dr, Gurmey, but he doss not know that this is
absclutely s fact, He said that the question of the loyslty of Dr, Guroey &d -
muck as the loyalty of Mre. Qurney., He explained this by = -
not know of any espionage activity en her part, and did met ~~ -
know if she would actually engage in such sctivity, but be believed that ethey - . .
poople might get in contact with Soviet iqﬂ.oup through here Hes also maid 7
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that she was not suffiociently discrest, 2 .
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Fucks maintained that he mever\had ‘any espionage dealings er affilistiens
directly er indirectly wiik Balperia, that while in the United States, the enly
esplonage sctivities inm which be participeted were with Baymond (Barry Gold), Ho -
stated that he received a letter, &s best he cculd recall, frem Halperin who had
- heard that he was in & detention oanp in Cansds, There are txo poaxikhilities a8
to the way that Ealperin might have learusd of Tucha'! presence thers. (uw, 1t is :
_ possitle that he learmed this information fram Krs. Kristel Helneman, Tuchs? sister, -
who wap sware of the fact that Fuchs was in Canada, On the other hand, it my be
that German Cesmunlist Party mesbers in England wrots to Isresl Halperin te leok - '
after the scientists who were incarcereted in Cansda, and probably furpished Tuchs?
nams among the otherse This he feels is quite 1likely, particularly sinoe Fachs
wap classifisd £ a German Coomunist Party msmber. The letter which he received
from Halperin stated that Halperin was going te send Fuchs sowe sclentifie articles i
or mgasines; and he ssked perticuladly if he could do suything else for Fwehs, =~
Shortly thersafter, Fusha stated be roosived twd coples of magexines, ene, ~ -~
"Physical Review® and the othsr "liodsrn Physics," which caws te Ma from Exlpsris
while in the dstentien ocamps Es received no newspapers, and hs stated there wag
Bo significincs to the publisations other than that they were socientifie ' .
publications of the type that Fuchs would be intercsted in readinmgs It &8 - -7 . .-
sntirely possible, Fuchs stated, that he wrote a letter to Halperinm expressing :
his thanks, BHs does not remember spocifically !\m>s letter, but he thinks it i»
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While in Detentiocn Camp N in Canada, scud of the dstaineces were relessed
under eertain consideraticns; ons of those being that the psrson releasod was &
soientist, Fuchs is not oertain how it happened that he was personally relezsed,
but he knew some pecple in England who might 1ike te effect his release, He did
fos) fairly osritain that Professor yne, first at Cambridge and later st .
Edinburgh Universitiss, would 1ike to effeot ' oase as & fellow sciexntist, -
as would others who were msabers of the Party. : u R J;' - L

L 'Bmmmthm!mm nane, He believes that he has ¢
ut!nm,whopouih‘l.yomodutm. s homs when Fuohs was visiting kis
gister's hons at Canbridge, Same sclentists {rom the University did visit there, %
and his sister and brother-in-law, Robert Heineman, lmew several soientists st - .1
the University. Fushs stated positively that he did not now that Yendall Furry i
was & brother-in~law of Isreel Ealperin, Hs states further that he &id not know
that ruwmamrdmknryrhomnmtossimnnnchofmc“uuﬁ A
Party, er the Joint Anti-Fascist Befugee Commitise, or the Civil Rights Cengress,
or the St, Adams School far Social Studies. He also did not know that Furry's
wife, Elisahath, was a menber of the Caabridge Brengh of the Comaurdiot Partys He
mmumdgzﬁu-wetr Furry of being engaged in any esplonmge -
activities of any type mtmr.(" P R S

' Fushs stated that his sentacts and relationships, as above desoribed,
which is the full extent of them as st he oould remember, had nothing whatsoever
%o do with espionage utiﬁtin.Lq u
>
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1. . Fachs etated that be engeged in no Commund st Party sctivities st
any time while in the United States, He advised that he inew of no other .2
T - sclentist engaged in sspionage or Commurist Perty work while he was fn the -7 i ol
~ U3k, He ststed he never talked to Ir. Pelarls shout his Commmnist or espiomage R
sotivities, and Dr. Pelerls did not know about Fuchs' Commrist activities, im *° -
Bngland prior to coming to the United Statesa. He advised that some pecple. - - . o ¢
usy have thought that Fuchs was s Commuist, bub no one knew it definitely, L

He stated repeatedly that he knew of no one who was engaged in espionage E
activities in the United es at any time other than himeelf and hs contaoct, = -

- ERFce - - O S Qe : ’ by
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............. -

2 Puchs stated he ‘egaged in no expionage wctivity in the United States -
exsept as above-desoribed in kis dealings with ¥Raymond® (Harry Gold)q )M _ ‘

. When Fuchs was informed that Harry Gold had indicated that he was ..«
passing the information obtained from Fuchs to another agemt by the name of e
SJohn,® Fuchs, after reflection, stated that he had thought the matter over ~ -
nd there were several possibllities, He stated, after belng asked if he
could give any information which might in any way lead to an $dentificstion
of #John,® that there was a poasibility that Gold was lying. Another
posxibility was that in comneotion with the charge made by Gold that & .-
telephons number had been lefit for Fucha to use in making a contact in New
York, he had no recollection of this incident whatsoever and it would be a
strange thing in his 1life, and it would be mnusnal for him not to remavber such
an unusual event, but he could not absolutely reject the posalbility that S
somgthing of the sort might have happened, although he has no recollection of
it. He stated that scmeone could have bean assigned to keep the houss of his
sister wnder sarveillance at Christmas, 1944, and in February, 1945, in the .-
expectation that he might call there, and when he did, call at her home, they
might advise Gold he was there, but he had no information or indisatiocn to
the effect that this was 30, Other possibilities that he had in aind would ,
include Konstantin Lafasanos and also his sister's cook, since they were -0
frequently at his aleterts home, but he had no reason to suspect thmq )u —

He 3aid that the posailbility of the scientist Wendell
involved was not outside the realm of possibility since he believes he met
Rury at his sistearts bone, but he does not have any information indicating
‘that Furry was in any way involved, He failed to renenber the names of any -
of the friends of his sster or brother-in-law ¢ he waa there., He dou(_
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Adcbmﬁm.ne to Ihcu Gola s mm tho info B ,_,\,_:_ '77.-;‘-,; S z
T8 Puchs advieed thit a1 of the esonsge sctivitics mgaged inby -
him, both in the United States, as heretofore deacribed, andinmgland,m w

for the specific purpose of aiding and benefiting the Soviet Union in thedr - 3
research,development and construction of the atom bdomb. His comtact, 'Wmnd,!
he consi.dared to be m intermediary agent who was pasaing the information along.
80 that it could reach the Soviet Union, andthattﬁanantﬂlﬁmsmchv ez
mmon and desire uhﬂo ungagod 1:1 such actd.viﬁ.ea.ég> u i, A
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S
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h

5. Fuchs atated tlnt vary ra questions were ever aiked of h:ln to :
indicate what the Russians wanted, and when the questions were asked they ware
general, such as furmlshing information concerning the electromagnetic process,
and these questions would not and did not indicate the progress which the
Ruselans had made or were making in the development of the atcm bomb. Other
questions which were asked of iim, slways orally, had to & with perscnalities
aployed at Los Alamos or New York, and these personalities usually the
cutstanding solentists about. thm inquiry was belng made .

6 - He stated in e:q)lmt:lcnorthe fact that his name snd his brotherts
name were on German subversive or police records, that he, Fuchs, while in - -
and while sttending the university, was head of a student corps which
was anti-Fascist and pro-Commndst, snd t.hla group, including Fuchs particulerly, -
was very much disliked by the Nasds, and the situation became critiesl and it
was necessary for him to go underground -- #0 of cow'se the Germans had his i
nate as well as his brotherts m{m A .
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‘7. W Mhsmukeduhethcrhahndmﬁ.dtd _
Washington, D,C., for esplonage purposes, and he ststed that he had nct, He .
was askod if he knew whether Oold ever had treveled to Washington, D.C., for .- =
the purpo mﬁnzmommgew,mdmw.nmnodmm

i oyl e e S a T .-e:l'

negative, u

| Mnsﬁma&ﬁﬁ@bha@ﬂh&
the Washington Post newspaper, and hp-sald that he He also said that
he never bnd heard of Mr. Herd ston, sn editorial writer for the 0 -
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_ ndﬁ.ngtml’oat. Msnidthathzcﬂdhwofthenw@apu-, thehdﬂ.ngton .
. Post, becsuse while in England, before coming to America, he had resd in the =

Washington Fost of the political megotiations bmmmglmdmdtthtd P Ehe
States widch led to the British Misslan belng sent to Ameriea to ssuiat and @ & -
cocperate to a limited extent in the stamic research field, He stated that .-~
a8 far as he Inew the Washinglion Post thus had a scoop on this story, Fuchs - .
said thet his only viszits to Washington, D,C., were in December, 1943, when
he arrived in the United States and stopped overnight in Washington. Im - E
July, 1944, he treveled to Washington and contacted Mir James Chadwiok of the .‘_ o
British Atomic Misslon, and one occasion while at los Alemos he flew t0 R
Waslington in an Avmy bozber, He also was in Washingtem, D,C., in Jma, 19&6, .
when he was en route back to England, He also visited Washington, D,

in Novmbar, 1947. for a rou--dq conference with respect to dechad.ﬁcatlm.

8. nqm.nnamdeotmchautothsbhwthmmmthatb -
mat while in the United States that he might suspect of being engaged im - - .0~
espdonage activities, or who could be interpreted as a security hasaxd, He -
stated that he wanted tc think about this matter, and he thought of it over- -
nlght, and then replied that he eaw no sction, had heard of nothing which was
sﬂd,mdhaotmtﬁngmchnambrmmem&mﬂdhweumrxu
to & suspicion in his mind that anyone he knew or saw was a security hasard,

mon]yttﬂ.ngappmachingittasthathoremmbarodthatmeahemtam
 perscn at Ios Alamos whose nanme he does not know, and he had a feeling that .
this individual was the kind of person who might do such a thing, This was

purdyintniﬁuandhcmtﬁnpermmlyon one occaxion and said to = -
himgelf that he ehould sttampt to keep sway from him, He could give mo - -
.deanripunnaftm:inﬁvidnﬂmeptthathe mgu-thanrnchs,lnd I
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ecreated th:l.l uitiﬂ feeling that he nd.gh'b be & sec uriw hazard was iis
appme.( o .

K He advl.ud that in his own case, the only nkalihood of detecbicn
that he could see would be for scmecne to analyse bias Coomnmist activities - ..
with his previous hdstoxy, Thqwuldﬁndthsbhemactingmletd;m '
of character with his previcus history, Ry this he meant that he was an -
sctive anti-Feacist and Communist in Germany. He also was engaged in Commmmist
activities, including giving ssslstance in the tranemission of psmphlets from
Scotland o0 Germany, and while in the United st-atu be engaged in no activities
of thie sort which placed kim out of character, he felt, was s mosk =~ - °
yulnersble mmuehm,anaamuamymaﬁav.:mdmopm -
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mchmdthoommmnmdstcwbmedm
mtdlmul would not emgage in esplonage activities, but the st
'~ person to look for, in his opinion, would be one who wis d:l.rtarcst
the stersotyped intellectual, andt!:d.s would be the only lead
for the young men in Ios Alanos, d.ncehedidnot surenpto

- .
. . Pl

He mted poaltin];' that ho imew of no other matim of
type or kind which he believed to be of any assl stance whatzoevar,
nection with the develoment of Information somcerning espionage or
hasarda as far as the Bmted States was concerned, and that he had ma
full M eclomure, and he believed thet everything he knew he had said, and .
that he was ghdto be of the saxistance he had because 3.t pad.ttod
him, in some suall way, to make mo-pama.( i i

% Descriptdon of Buchg - el s g e oS “' o ‘;
Dete of Birkh - December 29. L R SR g
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Citisenship : British citd.sm by naturaliuﬂ.ou
Ocoupation A4 Research physicist _
Helght .. 5t 10-1/29 -. T
Build PR Thin e -'1 ’_ _
Complexion . |, .~ . ._ Dark and sallow ST TR
Halr ‘ S . Brown, decidedly bald!.ng and reced:.ng
at temples. A few occasional W
ST hairs in temple ares. . - . ..-.
Ryes | . - B Brown - Wears glasses .
Features . R Medium high forehead which :l.a g;!.m g
O S . to wriniiing when in thonght or study,
L - Clean-shaven, Has noticeable vain :
’ : . ruming from eye level across tmph
: L ‘ ,tothalwelotthehairlino. '
Tecth - Regular and dark; the second, upper toath,
Lo -~ right from the center, was quite dark, - }.:
8pesch - . | . . . Boft woice, Speakan:gnd:ﬂumlw, S B
Characteristics . . _ Has noticesble protruding aden's applo.
: O e Swallows hard, frequently, snd sudibly-—
T T P particularly when under pressure; -
T R snckes oimmu; ﬁ.ngsn-- sonewhab
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B mlls or movie filn (See page 5). (Enclosurev to original only.)
2 1w photographs of Harry Gold identiﬁed in Fucha' handmdting (s« &
3. ' Hasstrom'a mﬁpa of !fanhatta.n Brooklyn and Queens amincd by moha .tn'
| .. locating meeting places with Gold (See pagea 1 lh and 15. L
as enclosures with origiml of report onJ;y

he Sistch of A-Bomb drewn hy Fuchs on May 31, 1950 and believed by hdm
to be similar to the sketch which he passed to d at Santa !‘e,
New Moxico in jJune 1945 (pages 24 and 32)

. 5 A signed form on ‘which is listed a number of reports prepared b,r
N Fuchs, PMuchs filled out this form in his own handwriting mdicat‘lns
X  whether he passed the document or any copy of it or excerpt from it .
" to & Soviet esplonage agent. Any affirmative answer is followed by
' ' ‘&an indication of the place whare it was delivered by Fuchs to the -
: esplonage agent and then followed by Fuchs?! autographic initials. :
0f course, those documents delivered outside the USA were not S BA

..‘?. a

G ok £

delivered to Gold {Raymond)}, but he intended to signify that the
document or aaccerpt was passed by him to a Soviet espiomge agent.

N A 10-page signed atatement of Puchs admitting his verious espiomge
. . activities and including technical classified dat.a. X ’3
7.4 7-page signed ststempgt of Puchs sinilar to the sbove, tut omitting 5
: classiﬁ.ed data . : . _ - S
8.  Photograph of Puchs at the age 6 or 17 years and another photo ho,
8t the sge of about 20 years{furnished by British Security Service { M)
" 9¢ Photo jor rucrj taken in 1943}es mmished by British Security <
ce : : ‘ f
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"%, Emd1 Julius Kleus Fuche, & prisoner in Hormwood Serubs, &~ | <
penal institution in London, England, do hereby mske this statement, - -

PR Y TR O S R

freely and voluntarily, with no promlses or threats having been made -~ - - . %~
to me, and I have been specifically inform hat I do not have o - ~5° =
nake any statement of any kind whatscever u S T S 3
This statement is made to Hugh H. Clegg, who has been ldentified SIS
to me as an Agsistant Director, and to Robert J. Lamphere, who has been - ,~o "3
1dentified to me as a Special Agent, both being identified as officers ... -

Tyt L

of the Federal Bureau of Investigation, United States Department of .7 = °

Justice of Washington, District of Columbla, U.S.A. T g this ;1.2

statement in the presence of the two aforesald officers Willdam

James Skardon, whom I KkRow, Zeqj officer of the Se y Service .
/

:

of the United Kingdom \
. 1 was born in Russelshéeim, Germany, on December 29, 1911, and became -~}
a naturalized citizen of the United Kingdom on Auwgust 7, 1942. I came
to Ergland arriving on September 24, 1933. In May, 1941, I accepted - -
employment st the University of Birmingham in England as a sclentist on - -
atamic energy research development., When I learned of the purpose of - .70
this research work, I decided and planned to furnish information con~ 5
cerning this work to and for the benefit of the Union of Soviet Soclalist
Republics, hereinafter referred to as the Soviet Union, and, in order to
o effectuate this plan, in early 1942 1 personally contacted an individual &“ ;
in Fngland, whom I knew to be active in communistic affairs/fsvorable ke~
to the Soviet Union. I made known to him my avallability and resdiness to
3 furnish confidential and classified informstion and my occupational:

¢ a0

vl s bl L

affilistion which gave me access to such types of information relating CITE

%o atomic energy research. The person so contacted arranged for me to - -

mest another individual, also in Fngland, whom I later personally met in . -
I 1942. On one occasion in 1942 I met this latter individual, known to me 7
as Alexander, st the Soviet Embassy in London, England. During my meatings
with Alexander, I furnished to him in 1942 information including written -

o -';m{-,-ﬂ'-'&i‘-n‘ p'.h.‘;fi&xii‘

data concermning atanic energy research which I knew to be classified and |

confidential, and for the purpose of such information being furnished to .

1 the . Union REpan aid in ing atomic energy research and ‘ :

‘- AL INSOTA y 8 -_"..J.M-A Q4/}07§ . F =T
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develo;ment l.n and for the swi.et Union. Through and at. the 1.naf.:lgo.timwx
_of Alexander, 1 established personal contact with a woman whose name I° e
do not know and whom I met near Banbury in Oxfordshire, England, aanetim e
in 1942. I delivered confldential and restricted information to this =~ -
woman, for the continued benefit of the Soviet Union, from 1942 wntil ~ '~ » °
near the end of 1943. My atomic emergy research unplcmnem wae under the .- -

'auspices of the Br:l.t.ish Govemmmt(' u . : ;

i . Pt .--4-: R e MNP .
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When I lea.mad in 1943 that I was being oi’ficialjy assigned to go to'

the United States as a part of an official British Misslon to work with R
~ the ¥anhatten Engineer District on atomic energy research development, I~ =~ " .~'g
informed my contact, the aforesald woman, of this assigmment and she &ub-, ;
sequently informed me how to make contact in the United States with an R
individual for the purpose of continuing my activities of furnishing, for 7 -3
the benefit of the Soviet Unlon, additional confidentlal informatiom - ‘
relative to stomic energy research in the United States. Her instructions *
were to the effect that T should on a certain dsy at & specified place in
New York City, New York, U. 5. A., meet an individual who would be wearing
gloves and would have an agdditional pair of gloves in his hands, while I
would have a ball in my owh hand. This meeting was, according to her in~
structions, to be made on a street in New York City at a stated time. If. °
the meeting was not effected initially as ed, a i‘urt.her meeting would
be attempted at a designated later date _

AR

[ 9

" In keeping with instruct-ims, I proceeded by sh:l.p to tha United -
States with other members of the official Mission from England, arriving
at Newport News, Virginia, on December 3, 1943. Within three or four days C

-I arrived in New York City, taldng up residence first at the Taft Hotel, . .= ...
later at the Barbizon Plaza Hotel, and later at an apartment at 128 West =~ . =
T7#h Street. I took up employment as a scientific consultant as a part -
of the British Mission, assigned to the Manhattan Engineer District, and

engaged in research development and activities relating to atanic mergyw {/{

As sgreed upon during the meeting with the aforanentimod woman in
England, I went to the designated meeting place cn the lower East Side, -
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_ Manhattan, New York City, Hew York, where,. tothe bt;st;

Ty . v o er T

around Christmas 1943, I met an individual at the time and on the day .- ..~%
previously agreed upon., He was wearing gloves and carried an additional .-

pedr of gloves in his hand and I had a tennds ball in my hand. We ex~ ~ 'o) -

changed designated identification words and I gave my correct name and
he used the name of Raymond in making initisl introductions. Rsymond = . -
expressed his pleasure at being chosen for such an important assignment. -

He suggested to me to mske certain, in keeping future meeting assignnents, VT

that I was not being followed. During this or the next succeeding meet- -~

ing with Raymond, atomic energy and the development of an atomjc bomb - . ..
were discussed by referring to these terms in a general w.( . e

I wes mobivated in keeping this meeting by a desire to ald the . - -~ . °
Soviet Union. I considered Raymond's status as an agent intermediary, ~ -,"." 77

acting for and in behalf of the Soviet Unfon in kegping with the plans - -~ - °.°

aforementicned, which were initiated in Englandd ]4

At snd during this fir$t meeting with Raymond in New York City, we  °
agreed upon an early subsequent meeting and the time and place for such
meeting, in order that I ¢ould furnish to Raymond highly confidential
and classified documents or information concerning stomic energy research
and development under the control of the Manhattan Engineer District.@ UJ

A subsequent meeting between Raymond and gaelf, in keeping with - --
arrangements, was held in Manhattan, New York s in the vicinity of

the Queensbore Bridge approach as we walked under this bridge during this.
meeting, which was held after dark. This meeting occurred during the

early part of 191‘51;@ m |

On another occasion during the first half of 1944, I met Raymond, -
by prearranged agreement between us, on the street near a subway station,
poasibly the ¥Museum® station on Central Park Webt in New York City.
Paymond usually suggested the meeting places, but I believe I suggested  °

W

this mee place because it was near my place of residence om 77th L
Street./ u N 4 o e
~ ot ) ' S "S’-’V -
Ancther time,

This meeting was near & cinems, I belleve, | -

ou

the Bronx, New York Vity.

I e e
of my recollection, - .

r

]
£

prearrangéd sgreement, in 1944 I met Raymond in’ / W
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mGrand Concour : se\-i..é the vicini t.y oi' ls%hstroat ox‘-, lblst Streét.@ )U"

_ myself in Queens, New York City, in 19&1.(%)' u '

under the overall control of the Manhattan Engineer District in New York,

1
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I believe I recall another personal contact between Raymond and |

There were held sbout five or six meetings between Raymond and * . -f'i%fe_ :
nyself in New York City during the period from sometime shortly after - = .-
my arrival there in December, 19.3, to sometime prior to my departure

in August, 1944, from New York City for Los Alamos, New co, for -;."' LT
official assignment on the atomlc eriergy project there y u e T e

There wag one ‘other arranganmt‘hfsz‘- my mee‘t;in‘é with Rawmond 1n"19u; " __ ':,':,' #
in Brooklyn, New York, on a street locapion near some large bulldings and .~ -4

where thers was heavy traffic. This designated place may be on Eastern .. . ;.
Parkway, but the meeting did not occur as I failed to see Raymond, a&l-
though I was there g)u : ' -

e o 2 N

At all the meetings’between myself and Raymond no other person ac-

campanied me and I obaerved no cne who seemed to know Rsymond. Most of - :i
these meetings between Raymond and myself were arranged by us to occur %
after’ dark. u T R I I S Cava

- . B
g

Upon my officlel assigmment with meabera of the British Mission, oo work -

:
B Bk 6 oo ool

I

I, with other scientists, was engaged in a study of the principleof ... :

gaseous diffusion related to the development of the production of materials
to be used in a proposed detonation of fissionable material. (\X ) u T

I, with other scientists, prepsred certain highly confidential and ;
classified documents relating to our official assignment and referred to - |
as the MSN Series of documents. There was a total of approximately nine- ¥
teen such MSN documents prepared prior to my departure for Los Alamos, -~
New Mexico, in August, 1944. I personally prepared about thirteem of these
docuzents. In the process of the preparation of those MSN documents writtiem ’
by me, I would first prepare a draft, then on some occasions they would be
sent to my immediate superior for reading, then, in turn, would be routed .
for duplication. Infmest instances, however, I would route the draft, which { -
I prepared, directly for duplication. In all instances, when I prepared r

-l -




. N - . . R R

Tl ke B Y e R Comgmer e e b c . s e I } ; LTI T N oo

R I vl o T T S R Rl T A ST o Wt X T PO reer o o4 -

- - S LR : T LA o ¥ : PRt SO A e r?&;,..m- BOE T il n'-;ﬁ.' P B sy

2. S RS R A ) g s ST O B R 2 e L Ol S T S 7
R oy T Spai LT L

~ the draft, and the original draft would be returmned °
%o me. Lsowld-musber Bach of the duplicated copies{for control and [we
security purposes, due to the highly confidentlal character of the con~ . 7 . .- "
tents. I would personally retain the original draft, which most of the ~ i 7.
time I had prepared in longhand, and I personally furnished all of the -~ % -
drafts of my omn composition directly to the individual lknown to me as
Raymond, with the intent and purpose that he serve as an intermediary in
the eventual transmittal of such secret documents to and for the beneflt
of the Soviet Union. These documents were at times folded and at other
times in package form and were delivered personally by me in groups of one .
or more at most of the aforementioned prearranged meetings, after the o
initial contact which I had covertly with Baymond in New York City . -~ :
during 194k e DR ~

Also during my meetings with Raymond, as above mentioned, in New York
City between December, 1943, and August, 1944, I furnished to Raymond con~
fidential, classified officlal information, which had come to my knowledge
by virtue of my officisl employment on work under the overall control of
the Manhattan Engineer District, as follows: Oral information that there
was to be bullt scmewhere in the Southeastern part of the United States
a large production plant of estatlishment to be engaged in the production
of fissionable material, utilizing the gaseous diffusion process and the
elect ro-magnetic process in such production; oral information as to officers
and identities of leading research personnel as kmown to me at Lhe gaseous m
diffusion research establishments under the Manhattan Engineer District in e
New York; information in writing, from time to time during these meetings =
between myself and Raymond, concerning the overall and general effort and - - 7 °
activities already msde and then being made, as this imowledge became xnowmn
to me in connection with my own work, relstive to the production of flssionable
. material and its potential use as an explosive in the war effort; general ine .
formation in writing about the membranes and thedr composition, and, although - .
1 did not know the technical details, the general information was official,
confidential and classified( S ST
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In keeping with official instructions received by me, I was transferred - -
to Los Alamos, New Mexico, where I arrived on or about August 14, 194k, for ' - .
work on the atomic energy project there under the control and overall super- - = |-
vision of the Manhattan Engineer District. At Los Alamos I was provided & - - |’
place of residence on the United States Government restricted area In &'. |
dormitory and took up employment as a physicist in the Theoretical Division
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“of the Laboratory. By virtue of my work, my associations in comn EAE RN | |
with my work and the availability of confidential and classified offiedal” - -.J¥
documents, I developed, received and had sccess to confidential, classi~ . ;. [:
fled informstion of an official character. My work while in Los Alamoa L .7 3
was concerned with a certain highly classified aspect of the method of - .- .}' b
detonation, various imploslon designs, the theory of the jets in connectiom = | 3
with implosion, and similar confidential work as an expert physicist. - I “i
remained in such employment at Los Alamos until about June 16, 1946. During 13
this perjod of official employment I made a vieit to the home of my sister, |

Mrs. Kristel Heineman, and her husband,. Robert Heinemsn, on Lakeview Avenus,
Cambridge, Massachusetts. I arrived ab my sister's hame on or about February
13, 1945, and remained there on & visit until about February 22, 1945. WVhile
there, and shortly after my arrival, I was visited by the aforementioned in-
dividusl knom to me as Rgymond. Raymond met me in my sister's residence . .
and there was a brief visit. He asked for sdditionsl up-to-date information
and I told him I would prepare in writing details of bomb construction and
other technical details of this research work. I knew from my previous con-
versations with Raymond that he was not qualified to understand most of the
technical information which ssessed, 50 I agreed to prepare a writtem
such information.g Within a few days thereafter, by
prearrangement and agreement made at the home of my sister as to time and
place of meeting, I did meet Raymond in Bostan, Massachusetts, at a place
fairly near the Charles River and near a large public~type of building,- :
reasonably close to what is known as North Station. There and then I RN
delivered to the individual Raymond a written statement, which I had prepared
in longhand and consisting of about six or more psges, in which I had aet
forth confidentisl and classified information and data dealing with the )
whole problem of making an stomic bomd from fissionable material as I then
knew the problem and the agreed upen, as well as prospective, plans as then -
known to me. There was in this same document, written by me and delivered
by me to Raymond, information as to the principle of the method of detonation
of an atomic bamb; some information lmown te me az to the iype of core; the
~ principle of the lens system, which had hot yet at that time finally been -
adopted; the size as to outer dimension of the high explosive component; ~
the possibility of making & plutonium bombj most of the information which,
was then knomn as to implosion; the fact that a high explosive as a type . -
of compression was conaldered, but not entirely decided on; the difficulties
of multiple point detonation as this was a problem on which I was workingy

ok prgat oed 0‘-*‘7 " Arcudsiae anit ﬂ,.*...& ool Aasl mo #—mﬁa’;t;m’om

| 700 <099 A

| omk o e

[T e

RESRETY - 3 TT LR e

" »
T P EVEIUPANY R WP ¥

A . L I )
] : e . L oL
4 A A (PRPRRITTE T | Mo, - N Ly
!"ﬂ»i;s B, AR L W TR . SRR S
L N T RTRELAR & B e Y il

i : . i

v

i

1

'é

]
3 qif s
i

"':&

AR

th)

1

'f‘
;e

-6




S amount of plutonium necessary for such a bomb; the current ideas utg“{-:
7 £~ the need for sn initistor. I wrote this statement in English and in i

thia_ paper

" or about Pebruary 25, 1945. In keeping with the aforementioned agreement -

 tained to the principle, production, calculated effectiveness, testing -~ ‘i [ -

oty e,
LAt

the "spontaneous ission rate of plutonium 'z.o;. the oémparaﬁi_c “3,
critical mass of plutonium as campared with uranium 235; the approxinate

technical languagé, which, I believed, could be understood by edvanced -
physiclists %h&ﬂet Union, for whose use and purpose I prepared .
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"~ During this covert meeting between Raymond and myself in Boston in 7 2
February, 1945, we made an sgreement and arrangements for a meeting between -
us to be had in June, 1945 at Santa Fe, New Maxico. R R
I returned to my work at Los Alamos, New Mexico, Mgving there on
and plan made in Bostonm, I met Baymond in Santa Fe, New Mexico, in June, - .
1945, This was & short time before the Trinity explosion test. Raymond -
indicated that, due to his other employment, he had difficulty in finding | - =
an opportunity to come to Santa Fe. We met, as per arrengements, on Alamedsa
Street where it lies alongaide the river. Adjacent to this street s a . -
mumber of trees and benches. I went for the car I was using, picked up '~ |~
Raymond and we drove across téhe river bridge, turned into a lane which ended
at a gate in an isolated place, and there we continued our meeting, X
delivered to Haymond confidential snd classified written informstion in a
paper or document, which I’had personally written in longhand. Included
in this written paper were the following items of confidential, clessified
informstion: A gescription of the plutonium bomb, which had been ..
designed and was soon planned to be tested at Alamogordo; a sketch of the i
bomb and its camponents with important dimensions indicated; the type of
core; a deseription of the initiator; details as to the tamper;{IBN caleul
tions; and the method of calculating efficiemncy. I orally informed
while we were in the car at the time and place indicated, the names of the
types of explosives to be used in the bomb; the fact that the Trinity test
explosion was to be made, with the approximate site indicated, soon in July,
1945, and thet this test was expected to establish that the atam bomb would
produce an explosion vastly greater than TNT and the comparative estimated
force of this explosion was indicated in detail with relation to TNT. All of
the information given and delivered by me to the individusl known to me as " f ~.-}
Raymond, as above set forth, both orally and in writing and in the form of &
sketch, was known by me to be highly confidential and clsssified and pey~ - [
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and the developmmt of an atom boub.

MWW
" results of efficiency calc\ﬂ.atims( )"u T T

' I stopped somewhere on the way in the desert, drove off the highwsy to a
" planned to deliver to Baymond &nd which contained highly confidential, of= . '
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Ao T toow that the United Stabes i 7 : o

' of America and the United Kingdom were allies and both at war with a commom . 3
enazy at the time, I recognized and knew that the information, sketch, = . .. 4
writings and documents delivered by me personally to the individual known . . .-
se Raymond relsted to the natiocnal defense and the war effort. In the - ..~ 7%

_ preparation of some of the written msterial, in addition to my lmowledge B
and recollection, I referred to official files and documents of & & . . Pl
restricted, classified type in the records of the atomic energy project e R
at Los Alamos. This was done certainly in the preparation of the writien N |
information delivered by me to Raymond with reference to the special
‘method of detonation, sewels-highly-teohnteed—ean jenbiat—dats -2

. the IBI calculstions and the S &

T b

" At thie meeting in June, 1945, ween Raymond and myself at Santa Fe, @ |
we planned and agreed upon & further meeting to be held in Santa Fe, New
Mexdico, in, I believe, September, 1945, In keeping with these plans, I met
the same individusl Raymond sgain in September, 1945 &t Santa Fe, New =~
A , .-

¥

Hexico./ ™G
En route by automobife to Santa Fe for this planned meeting with Raymond,

solitary place, and wrote & part of the written paper or document. whieh' X . - a

ficial and classified information relating to national defense, to ths . .
preparation of jmproved weapons of warfare and secret processes relsting to -

_the production and efficiency of such weapons. The said written paper or Rt
_document, which I prepared in longhand, contained confidential, tecinical, - 4
classified information as follows: The results of the Trinity test o*
Klamogordo abom boub test explosion; techical work on the initistor; in~ . &
formation as to the preassembled core; & special phase of plutonium, and RO
the uses of a special secret alloying constituent. All of this written = - 24
irformstion I gave to the individual known to me as Reymond, in keeping with - 4
presrranged plan and with the intention that Raymond would act as an agent . . .k
in the transmittal of all such jnformation and data to and for the use and 4

advantage of the Soviet Union in the research, development and construction - ;
of an atomic weapon in, by and for the advantage of the Soviet ““m'(xz" “ o

I have been shown by Assistant Director Hugh H. Clegg and -Special.Ag‘
Robert J. Lamphere photographs of an jndividual which thess officers of the

it haaa

ST
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?oderal Bureau of Investigat.ion havo :lnrormed ne mro tha photographo
of an individual by the name of Harry Gold and X have seen these photo~ b
graphs and positively identified them &s the photographs of the afore~-. :::.- .
. mentioned person known to me as Baymond, I was also shown & projection .’: :.*i-

of a moving picture film by these same officers of the Federal Bureau of ..
Investigation which 1 have positively identified as the moving picture T
projection of the aforementioned individual known to me as Raymond, and
these same officers have informed me that these were the projected moving
pictures of one Harry Gold. These pictures or photographs were of &
person identical with my contact agent of the Soviet Union in the Un:l.tsd '_-
Statea of Amcrica.( M SR :
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I received suggestions tm Raymond during the aforesaid meeting he
hed with me in Santa Fe, New Mexico, that, since I was to return reasonably
soon to England to continue my atomic research and sclentific activities :
with reference to atamic energy there, I should arrange tc meet a certain - k2
individual on 8 given date and at a specified time in the vicinity of '
Mornington Crescent, London, England, for the purpose of contimuing to
furnish, through this individual as an agent of the Soviet Unicn, additional
confidential, classified informstion, in order that such information might
in the future, following my return to Englend, be tranamitted to and for
the advantage of the Soviét Union. Due to information which I recedved
through public printed sources relative to alleged Soviet esplonage ac-
tivities in Cansds, I decided not to run the risk of making the contact = .- .
which hed been suggested to me by Raymond prior to my departure from the & .~ =
United States, but, on nmy owm initiative, Z & t out other contacts 2

~

L

JJJ“' -

. 1

which might be used for a similar purpose

P T S

I returned to England in the summer of 1946 and took up employment -
in the atomic research establishment at Harwell, England. After ny retum to
. England, I was again in contact with persons whose real identities I do - . .
not know, tut whom I contacted with the intent of furnishing to the Soviet .
Union information concerning stomic research developments. To these per- o
sons I fumished sdditional information concerning atomic research which - .- i
had come into my possession, both in the United States and England, in- = -
cluding{informstion pelsting to certain research being made on the problem - -
of detonsting & 3&%& bomb, My last contact in thia reapect. was 1n '
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N § have rsona.lly and carerul]: read th:l.a statenmt ccnsi.nti.ng

ten s:!.ngle-sg:eed, typewritten pages and I do hereby state that all the " R
above inforpation 1s true and correct. to the best or my lmowlcdge and

belief. (.

CSigned this the 26th day of May, 1950.3( m E
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. I, Enil Julius Klm Fucha, a prlsoner :Ln wommod Scruba, & ot oo B
" penal institution in London, England, do hereby make this statement, ~ -S%he 7
freely and voluntarily, with no promises or threate having been made - i
to me, and I have been specifically informed that I do not. have to R

make any st.atanent of any kind whatsmer@> M N AR NS

 Thie statement is made to Hugh H. Clegg, who ha.a been identified ._ x W
to me as an Assistant Director, and to Robert J. Lamphere, who has beem = . 1" -
identified to me as a Specilal Agemt, both belng identified as officers =~ O

.{
;- ;"“v
WL o

:
%

'of the Federal Bureau of Investigation, United States Department of - -~ ’3
‘.. Justice of Washington, Dlstrict of Columbis, U.S.A. I this i
1 statement in the presence of the two aforesald officeri and William : S
James Skardon, whom jﬁ a be officer of the Sec rvi : _ i

of the Unit.ed Kinzdom &B j Ot

I was born in Russelsheim, Germarw, on Decanber 29, 1911, and hecamo
s naturalized citizen of the United Kingdam on August 7, 1942. I came
to England arriving on September 24, 1933. In May, 1941, I accepted
employment at the University of Bimmingham in England as a scientist on’
atomic energy research development. When I learned of the purposs of -
this research work, I decided and planned to furnish information con- -
cerning tils work to and for the benefit of the Unlan of Soviet Socialist
Republics, hereinafter referred Lo as the Soviet Union, and, in order to

effectuate this plan, in early 1942 I personally contacted an indivi t : ‘

!
&

il
- ———
ﬂ'l' . ‘!...‘ ok .

! i, .
. s :
- e ;

’ Auaﬁ.&mm.ﬂn

in Ergland, whom I knew to be active in communistic affairs]favorable
to the Soviet Union. I made known to him my availability and readines
to furnish confidentisl and classified information and oy occupational
! affiliation which gave me access to such types of information relating
to atomlc energy research., The person so contacted arranged for me to ™~
meet another individual, also in England, whom I lster pers not i.n AP R
1942. On one occasion in 1942 I met this latter individual, knmown to ne -
as Alexander, at the Soviet Brbassy in London, England. During T
with Alexander, I furnished to him in 1942 information including writien k
data concerning atomic energy research which I knew to be classified and
confidential, and for the purpose of such information being furnished to
the Soviet Union as an aid in promoting atomic energy research and
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" development in and for the Soviet
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of Alexander, I established peraonal contact with a woman whose name ) S
do not know and whom I met near Banbury in Oxfordshire, England, scmetime

in 1942. . I delivered confidential and restricted informsticn to this -
woman, for the continued benefit of the Soviet Union, from 1942 until . - R
near the end of 1943. My stomlc energy research employneat was under the o3
auspices of the British Governmeuh.( % T ) P, é
" . ¥hen I learned in 1943 that I was being officially assigned to go to S i
the United States as a part of an official British Uission to work with
the Nanhattan Engineer District on atomlc energy research development, ) S c.
informed my contact, the aforesaid woman, of this assignment and she sub- T
sequertly informed me how to make contact in the United States witham . - 7%
individual for the purpose of continuing my activities of furnishing, for ° “g
the benefit of the Soviet Union, additional confidential informatiom - -~ -
relative to atomic energy research in the United States. Her instructions -i
were to the effect that I should on a certain day at a specified place in *
New York City, New York, U.S.A., meet an individual who would be wearing 1
gloves and would have an additional palr of gloves in hia hands, while I 4
would have & ball in my o hand. This meeting was,according to her in- .-
structions, to be made on' a street in New York City & a staled time. If . - .. =
the meeting was not effected initially as planned, a further meeting would F
_ be attempted at a designated later dat.e.(s{) U( ‘ ' : R
In keeping with instructions, I proceeded by ship to the United : |
States with other members of the official Mission from Exgland, arriving i
at Newport News, Virginia, on December 3, 1943. Within three or four diye 3
I arrived in New York City, taking up residence first at the Taft Hotel, . -4
later at the Barbison Plaza Hotel, and lster at an apartment st 128 West e
Tith Street. I took up employment as & scientific consultant as a part SR
of the British Mission, assigned to the Manhsttan Engineer District, and g
engaged in research development and activities relating to atomic energyd o
As agreed upon during the meeting with the aforementioned woman in )
England, I went to the designated meeting place on the lower East Side, :
. e - B T T L PN e i e ;1_‘;-:;:‘. e .
-~ * » ‘_;




Manhattan, New York City, New York, where,

;‘ = - "!"f-.'.‘,"' ) = LA ‘
to the best of my recollectio
around Christmas 1943, I met an individual &t the time and on the day - °
previously agreed upon. He was wesring gloves and carried an additional -

pair of gloves in his hand and I had a tennis ball in my hand. We ex~ - -~

changed designsted {dentification words and I gave my correct name and | C
he used the name of Raymond in making initial introductions. Raymoad . -
expressed his pleasure at being chosen for such an Inmportant ssgignment, .. .-
He suggested to me to make certaln, in keeping future meeting assignments, A

it e TG T Maperi R T

i
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ghat I was not being followed. During this or the next, succeeding meet- S
ing with Reymond, stomlc energy and the development of an atomic bamd = . N 1
were discussed by referring to these tems in a general w.@) g A f:i
I was motivated in keeping this meeting by a desire to ald the .., 7.~ ~§
Soviet Union. I considered Raymond's status aa an agent intermediary, - - B
acting for and in behalf of the Soviet Union in k with the plans =~ . -7
aforementioned, which were if,nitiated in Ehgland{ﬁi ?z ‘ R 3
At and during this first meeting with Raymand in New York City, we }
agreed upon an early subsequent meeting and the time and place for such i
meeting, in order that 1 could furnish $o Raymond highly confidential R
and classified documents or informatdon concerning atomic energy research .. i
and developnent under the control of the Manhattan Engineer Dist.rlct(‘y )u T
A subsequent meeting between Raymond and nyself, in keeping with Ty 3
srrangements, was held in Menhsttan, New York City, in the vicinity of % .. o
the Queeasboro Bridge approach &s we walked under this bridge during this ’:’;
3

meeting, which was held after dark, This meeting occurred during the -
early part of 1944{ )\& D

On another occaston during the First hal? of 194k, I met Reymond, "

[l o
NEEETHE

o
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by prearranged sgreement between us, on the strest near a subway station, - :f .-

possibly the miuseun® station on Central Park West in New York City.

Raymond usvally suggested the meeting places, bt I believe 1 suggested
thls w place because it was near ny place of residemce on THRb . -

Stre

snother time, by prearrenged agreement, in 1944 I met Raymand N
the Bronx, New York City. This meeting was near a cinema, I believe, ™ | -

e I

BEers;




o . PR . N . R : [ - - e
Jive - T me -1 AR | AT T AR . ae arT el " LA B

on Grand Concourse in the vicinity of 159th St

[

h I believe I re'cali another peradml contact between Raymond and = ©-
ryself in Queens, New York City, 1n19u;(g S

There were held about five or six meetings between Raymond and ST

in August, 1944, frem New York City for Los Alamos, New Mexico, for
official assignment on the stomic energy project there(@m/ o

in Brooklyn, New York, on & street location near some large bulldings and
where there was heavy traffic. This designated place may be on Eastern
Parkway, but the meeting did got occur as I failed to see Raymond, al-
though I was there. % u , . .
; .
. At 81l the meetings bge"li.wem myself and Raymond no other person ac-
companied me and I observed no one who seemed to know Reymond. Most of
these meetings between Raymond and myself were arranged by us to occur
after dark. —
ter assiee (KW

5

Gy e

Upon my officlal assignment with members of the British Mission, under
the overall control of the Manhattan Fngineer District in New York, I, with
other scientists, was engaged in research in comnection with the development
of certain methods for the production of fissionable material. In con-
nection with this, I prepared certsin classified documenta as part of the
British Mission prior to my departure for Los Alamos, New Mexico, in August,
1944. I personally furnished all of the original drafts of these documents
directly to Raymond, with the intent and purpose that he serve as an
intermediary in the eventual transmittal of such documents to and for the
benefit of the Soviet Union. These documents were delivered to Raymond by
nme in groups of one or more at most of the aforementioned anged meet-
ings, which I had with Raymond in New York City during 19!.1;{%) u s
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Tn addition to the foregoing during my meetings with Raymoud, as . - }

/773 %4

reé‘t; 'o. -3.61“ Street, @) U

P R S

nyself in New York City during the pariod from sometime shortly after . '+ .
my errival there in December, 1943, to sometime prior to my departure .-~ .~ -

There was one other arré:iéenént. for my ﬁeéthxg with Raymond in 1944 . )
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